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Komunální volby 2018
Jsou před námi další komunální volby. S čím jdou jednotlivé 

strany do volebního klání? Jaké přednosti nabízejí svým spo-
luobčanům, aby volili právě je? Jakým programem chtějí přilá-
kat voliče? Na tyto otázky jsme nechali odpovědět představitele 
všech pěti stran, které v Krásném Poli podaly své kandidátky.
KDU – ČSL s podporou nezávislých

Z naší kandidátky bylo před 4 roky zvoleno šest lidí, takže jsme předsta-
vovali nejsilnější stranu v našem 15-ti členném zastupitelstvu. Za to bychom 
chtěli, i po těch čtyřech létech, znova poděkovat. V pětičlenné radě máme sta-
rostu a jednu členku rady. Je tedy zřejmé, že neseme největší díl odpovědnosti 
za dění v obvodě, v pozitivním i negativním smyslu. Nechceme zde vypočítá-
vat, co všechno se postavilo, udělalo nebo zafinancovalo. O tom se můžete in-
formovat z  jiných zdrojů. Nechceme 
zde ani slibovat, co vše se připravuje 
– o tom se můžete dozvědět více třeba 
z našeho volebního programu. 
To nejdůležitější, co zde chceme 
říci, je, že nabízíme do příštího 
volebního období kontinuitu. 
Všichni naši kandidáti, kteří dostali 
důvěru v minulých volbách, vyjádři-
li připravenost a ochotu pokračovat 
v  rozdělané práci  a  najdete  je  opět 
na  prvních  šesti  místech  naší  kan-
didátky.  Také  na  ostatních  postech 
jsou jen tři „generační“ změny. 
Naši kandidáti jsou nejen o čtyři roky 
starší, ale i zkušenější. I komunální politika (byť se na této úrovni říká, že 
se o politiku nejedná)  je „řemeslo“, které  se člověk musí naučit. Aby se 
jej naučilo co nejvíce lidí, slíbili jsme si, že i ti naši kandidáti, kteří nebu-
dou v těchto volbách zvoleni, se zapojí do práce pro náš obvod – formou 
členství v komisích, výborech nebo prostou účastí na veřejných jednáních 
zastupitelstva. Tak, aby se vytvořila co nejširší základna lidí pracujících pro 
náš obvod. A k této aktivitě přizýváme všechny lidi dobré vůle.
Rovněž  bychom byli  rádi,  aby  z  naší  obce  nevyprchal  křesťanský  duch, 
abychom žili více pospolu v lásce a sousedské úctě. Proto podporujeme ob-
novování místních tradic, ale ne jen oblíbených lidových veselic. Obnovili 
jsme zvyk průvodu na Velký pátek s křížovou cestou, smažení vaječiny při 
svátku Ducha svatého nebo podpořili koncerty duchovní hudby v místním 
kostele – to vše propojeno modlitbou za zdar našeho konání.
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Velice se těšíme a s předstihem připravujeme na to, že z místního Domu za-
hrádkářů vznikne komunitní centrum. Chceme aktivně přispět k náplni jeho 
činnosti, ať už ve formě přednášek, i duchovních, nebo promítáním filmů.
Uvědomujeme si, že naše cíle nejsou malé a že rozhodně nejsou v silách 
jediné strany. Pro plný život obce je nutná pluralita, rozmanitost a pokrytí 
širokého spektra zájmů a činností. Tomu odpovídá další přínos, který jsme 
prokázali  i v minulých obdobích. A  to  je  schopnost domluvit  se a  spo-
lupracovat  s  ostatními  stranami. Ne  na  principu,  že  vítěz  bere  vše,  ale 
naopak – že dohoda je možná i u široké koalice. 

Vážení voliči!  Jsme přesvědčeni,  že uplynulé desetiletí  se zařadilo 
mezi nejúspěšnější etapy rozvoje Krásného Pole v celé jeho historii. A my 
uděláme vše, aby se toto období prodloužilo o další 4 roky.

Tým KDU – ČSL a nezávislých kandidátů

            Mešnice
Čas  běží  velmi  rychle,  a  tak 

jsme  se  ani  nenadáli  a  ve  dnech 
5.  a  6.  října  2018  nás  opět  čekají 
volby  do  Zastupitelstva  městského 
obvodu  Krásné  Pole.  Za  Sdruže-
ní  nezávislých  kandidátů  Mešnice 
jsme  v  současném  zastupitelstvu 
pracovali  čtyři.  Ing.  Eva  Dostalo-
vá  vykonávala  funkci  předsedkyně 
finančního  výboru,  který  se  kromě 
jiného  také  podílí  na  tvorbě  roz-
počtu  městského  obvodu,  pan  Jan 
Pandularis  pracoval  v  kulturně  - 
sportovní a v investiční komisi. Pan 
Tomáš  Havrlant  se  věnoval  dětem 

jako předseda oddílu stolního tenisu a já jsem pracovala ve funkci mís-
tostarostky městského obvodu a jako předsedkyně kulrturně – sportovní 
komise. Kromě naší práce v zastupitelstvu se i další členové Mešnice ak-
tivně podíleli na společenském i kulturním dění v Krásném Poli a na naší 
kandidátní listině jsou i členové výjezdové jednotky SDH Krásné Pole. 

Po celé čtyři roky jsme se snažili pracovat v souladu s naším volebním 
programem a myslím si, že jsme ho dodrželi beze zbytku. Našim cílem je se 
co nejvíce věnovat práci pro naše občany všech věkových kategorií v oblas-
ti kultury, sportu, v oblasti sociální, vzdělávací i společenské. Rádi bychom 
spojili občany napříč Krásným Polem. V tomto volebním období se právě 
tato snaha dařila celkem úspěšně. 

Podařilo se nám obnovit některé tradice, při kterých se společně po-
pokračování str. 2

Městský obvod Krásné Pole vás zve na osla-
vu 100. výročí vzniku samostatného česko-

slovenského  státu  a  na  křest  RETRO  kalendáře 
Krásného  Pole.  Budeme  se  na  vás  těšit  v  úterý 
23.  října 2018 v 18:00 hodin v budově  radnice. 
Přijďte si s námi připomenout historii a zakoupit 
si kalendář, jehož křtu se zúčastní i fotograf Boris 
Renner. Pokusíme  si  představit,  jak  asi  žili  naši 
předkové. Součástí večera bude i kulturní vystou-
pení „Krasnických děvuch“.
                          Zdeňka Klásková, místostarostka

Pozvánka 
na oslavu 100. výročí vzniku 

samostatného československého 
státu a křest RETRO kalendáře 

Krásného Pole



• Kdy se bude volit?
5. a 6. října 
V pátek od 14 do 22 hodin, v sobotu od 8 do 14 hodin.
• Kde se bude volit?
Ve dvou volebních okrscích č. 3001 a č. 3002 v budově 
Základní školy, ul. Družební 336, Krásné Pole.
• Koho budeme volit?
Členy do městského (55 členů) a obvodního zastupitelstva (15 členů). 
• Kdo může volit?
Volit může každý, kdo dosáhne nejpozději druhý den voleb věku 
18 let, je občanem České republiky, popřípadě občanem jiného státu, je-
muž právo volit přiznává mezinárodní úmluva, kterou je Česká republika 
vázána, a je v den voleb přihlášen k trvalému pobytu v obci;
cizinci mohou  volit  pouze  tehdy,  jsou-li  u  příslušného  obecního  úřadu 
(v Krásném Poli) zapsáni v dodatku stálého seznamu voličů.
• Kdy voliči obdrží hlasovací lístky?
Hlasovací lístky dostanou voliči do svých schránek v předstihu, a to nej-
později 2. října. Hlasovací lístky si může volič vyžádat i ve volební míst-
nosti. Každý volič obdrží dva hlasovací lístky. Jeden pro volby do zastu-
pitelstva města a druhý pro volby do obvodního zastupitelstva. Volič může 
zakřížkovat  jednu  politickou  stranu,  nebo může  zakřížkovat  politickou 
stranu a pak jednotlivé kandidáty z libovolné politické strany. Pokud vo-
liče neosloví žádná politická strana, křížkuje pouze jednotlivé kandidáty. 
Každý volič má tolik hlasů, kolik se volí zastupitelů (zastupitelstvo města 
má 55 členů, obvodní zastupitelstvo má 15 členů).
• Kdy požádat o přenosnou volební schránku?
Volič může  požádat  ze  závažných,  zejména  zdravotních,  důvodů Úřad 
městského obvodu Krásné Pole – 599 426 102 a v den voleb okrskovou 
volební komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební místnost.

redakce

strana 2

Zpravodaj KRASNIČAN 

bavily jak děti, mládež, střední generace, tak také senioři. Některé akce 
se tradicí staly. Za nejúspěšnější obnovenou tradici považujeme Chování 
basy, oživenou masopustním průvodem v maskách, který Krásným Polem 
naposledy prošel v roce 1986.

Pro seniory jsme připravili 2 ročníky počítačové a internetové gramotnosti 
a oba kurzy se vydařily. Rozhodně i v budoucnu máme v plánu pořádat kreativ-
ní i vzdělávací programy, při kterých by se mohli zapojit rodiče s dětmi, mládež, 
ale také naši senioři. Budeme organizovat další knižní burzy a znovu budeme 
organizovat různé úklidové akce pro zlepšení prostředí v Krásném Poli. Vzhle-
dem k tomu, že městskému obvodu se podařilo v aukci získat Dům zahrádkářů, 
který má v plánu rekonstruovat na komunitní centrum, svítá naděje, že budeme 
mít konečně místo k nejrůznějším společným setkáním. Jedno z nich proběhne 
již začátkem října, a  to  taneční kurz pro pokročilé  jako výsledek spolupráce 
s občany, neboť nápad na jeho uspořádání vyšel právě z jejich řad. Vzhledem 
k tomu, že v dosahu je i stavba nové sportovní haly, můžeme se těšit, že rozvi-
neme i mnoho dalších sportovních aktivit.

Pokud nás občané opět v následujících volbách podpoří, rádi bychom 
pokračovali v rozpracovaných projektech a chtěli bychom Krásnému Poli 
přinést i něco nového.

Přesto, že naším hlavním zaměřením je práce s  lidmi,  samozřejmě 
budeme podporovat i realizaci velkých technických projektů, nutných pro 
rozvoj Krásného Pole.

Chci poděkovat všem, kteří s námi spolupracovali nebo sami zorga-
nizovali různé akce pro děti nebo dospělé, děkuji všem občanským sdru-
žením za jejich záslužnou práci pro městský obvod a také našim hasičům 
za jejich práci při požárech, nehodách, při kácení stromů a pomoc na nej-
různějších akcích i práci s dětmi. Hlavně bych je chtěla pochválit za jejich 
úsilí, které vyvinuli při dostavbě nové hasičské zbrojnice. Nové prostory 
postavili vlastními silami za pomoci místních řemeslníků.

Věřím, že Mešnice, která pracuje pro občany Krásného Pole od roku 
2002, dostane opět šanci ve své činnosti pokračovat.
    Zdeňka Klásková, místostarostka

Vážení spoluobčané, 
již 3. volební období zastupujeme 

naše  voliče,  pomáháme,  schvalujeme 
a  organizujeme  plány  a  práci  v  radě 
a  zastupitelstvu.  Ing.  Tomáš  Výtisk 
na jiném místě tohoto Krasničanu shr-
nul, co se nám společně, napříč stranami - v radě a zastupitelstvu, samo-
zřejmě i s Vaší pomoci - podařilo a co nás v dalším volebním období čeká.

Kanalizace, oprava komunikací, schválená stavba sportovní haly či 
Domu seniorů, nástavba budovy školy pro rozšíření výukových prostor až 
po točnu autobusu č. 46, jsou jedny z hlavních bodů programu, na kterých 
chceme dále společně pracovat. Věříme, že žádné schválené projekty či 
rozjeté práce nové volby ani noví členové zastupitelstva nezastaví.

Dále je potřeba ptát se Vás, občanů Krásného Pole, co Vám v Krás-
ném Poli chybí, co je třeba zlepšit a udělat tak, aby se nám zde hezky žilo.

Většina kandidátů ODS věnuje svůj volný čas a energii dětem a mlá-
deži a spolu s dalšími rodiči a dobrovolníky se snaží cca šedesáti regist-
rovaným dětem TJ Sokol, ale i dětem, které aktivně nesportují, pomáhat 
zahnat nudu sportem, pohybem a společenskými aktivitami. A naším úko-
lem je zajistit jim zázemí a materiální vybavení z grantů a finanční pomoci 
sponzorů, kterým patří velké poděkování.

Tímto bychom Vás  rádi pozvali k  říjnovým volbám, a pokud nám 
dáte  podporu,  budeme  pokračovat  v  rozjetém  kolotoči  změn  a  nových 
projektů našeho krásného Krásného Pole.
Děkujeme za podporu a těšíme se z Vaší přízně.  

Za kandidáty ODS v Krásném Poli Martin Prokeš

ČSSD
Po čtyřech letech jsou v říjnu opět volby do obecního zastupitelstva. 

ČSSD  v  tomto  volebním  období  měla  jeden  mandát  v  patnáctičlenném 
zastupitelstvu. Náš člen Nikolas Mumulos, který bude mandát obhajovat 
z pozice lídra, pracoval celé čtyři roky na pozici radního městského obvodu.
Nikolasovy úspěchy můžeme vidět na mnoha místech Krásného Pole, podílel se na:
-  výkupu  fotbalového hřiště,  kdy hlavní  jednání probíhala na Magistrátu 
města Ostravy s tehdejším náměstkem primátora L. Palyzou
- v rámci dalších jednání s Magistrátem města Ostravy se podílel na získání 
účelové dotace na výstavbu chodníku v centru městského obvodu
- podpořil výstavbu cyklostezky  a opravu ulice K Planetáriu, vznik nové autobuso-

vé linky č. 90, přístavbu základní školy, hasičské zbrojnice – především plotů a za-
hrady a výkup pozemků pro multifunkční halu, zajistili jsme další auto pro SDH 
V současnosti naši činnost vidíte především na akcích ČSSD, které se sna-
žíme pro vás, obyvatele městského obvodu, realizovat. Nejnavštěvovanější 
je Mikulášská besídka, Den dětí nebo dlabání dýní. Naši členové i sympa-
tizanti, kteří jsou na kandidátní listině, se podílejí na přípravách a realizaci 
akcí, v čemž budeme nadále pokračovat bez ohledu na volební výsledek. 
Našimi cíli, které chceme realizovat v městském obvodě Krásné Pole, pře-
devším jsou:
- výstavba domu pro seniory na místě bývalé mateřské školy
- oprava obřadní síně a hřbitova, spojena s výstavbou kolumbária
- přeměna Domu zahrádkářů na obecní dům
- výstavba víceúčelové haly, která bude sloužit k realizaci kulturních a spor-
tovních akcí 
- přístavba školy, zpřístupněníme (mimo otevírací hodiny školy) hřiště pro 
menší děti, tzv. „přírodňák“ 
- podpoříme vznik posilovny v obecním domě
- opatření vedoucí k lepší situaci v rámci dopravy a bezpečnosti na komunikacích 
(odbočovací pruh u výjezdu směrem na Globus, zastávka MHD před školou)
- zajistíme dopravu pro děti a seniory k lékaři
- uděláme maximum pro zachování rozsahu a dostupnosti nabízených zdra-
votnických služeb 
- průběžně budeme podporovat spolky fungující v obci a dobrovolné hasiče.
Celkově bychom chtěli zlepšit společenské vztahy a do dění v obci zapojit 
další obyvatele. 
Ti z nás, kteří nebudou zvoleni, jsou dále připraveni pracovat ve výborech 
a komisích zřízených při zastupitelstvu a radě městského obvodu Krásné 
Pole. Na kandidátní listině jsou odborníci z oblasti finanční, dopravní, sta-
vební a sociální. V komisích a výborech jsme připraveni pracovat, stejně 
jako nyní, bez nároku na odměnu.
Děkujeme za vaše hlasy.
       Kandidáti a sympatizanti ČSSD

KSČM
Do uzávěrky článek nedodali.

KOMUNÁLNÍ VOLBY DO OBECNÍCH 
ZASTUPITELSTEV
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Je před komunálními volbami, a tak strany i jednotliví za-
stupitelé v obcích a městech bilancují své zásluhy a úspě-

chy, aby předvedli svým voličům, že za ty uplynulé čtyři roky 
něco dokázali. V případě zastupitelů v Krásném Poli to není 
jen obvyklý předvolební folklór. Je se čím chlubit, naši zastu-
pitelé skutečně dokázali posunout mnoho oblastí veřejného 
života kupředu. Člověk je však tvor, který rád a často zapo-
míná. Proto neuškodí si připomenout projekty, akce, změny 
a procesy, jak šly v čase za sebou v průběhu posledních 4 let. 
Jak se mění naše životní prostředí, aniž bychom si to mnohdy 
v celkovém kontextu uvědomovali. 

Mnozí  občané  někdy  bagatelizují  práci  zastupitelů  a  redukují  ji 
na pouhé zvedání rukou. Práce zastupitelů však ani zdaleka nespočívá jen 
v tomto úkonu. 

 Zvednutí  ruky  je  ovšem nejviditelnější  a  taky  nejdůležitější  „pra-
covní úkon“ zastupitele, ale vůbec jej nelze bagatelizovat. Nemusíme se 
dívat ani moc daleko, abychom našli případy, kdy zastupitelé svým „ne-
zvednutím ruky“ znemožnili už připravené projekty za desítky milionů. 
Představte si, že by se některý z krásnických zastupitelů zalekl admini-
strativně  složitých úkonů při  vyřizování  fotovoltaické  elektrárny  a  pře-
svědčil  ostatní,  abychom do  takového projektu vůbec nešli. Elektrárna, 
která nám už 8 let slouží a za tu dobu vydělala kolem 2,5 milionů Kč, by 
neexistovala a neuskutečnily by se ani projekty, které jsme za tyto peníze 
mohli realizovat. 

Proto je potřeba zdůrazňovat výjimečnost, pracovitost a efektivnost 
našeho zastupitelstva. Ne každý je ochoten rozhodovat za jiné, nést za to 
zodpovědnost a ještě k tomu ručit za případnou škodu! Ano, je to skuteč-
ně tak. Zastupitelé na obcích, na rozdíl od poslanců Parlamentu, nemají 
imunitu a jsou za svá rozhodnutí trestněprávně odpovědni. To může být 
jeden z důvodů, proč některé městské obvody Ostravy nebo okolní obce 
nečerpají dotace. Kromě obav z přílišné byrokracie je důvodem i  to, že 
zastupitelé jsou „opatrní“ a nechtějí se vystavovat riziku postihu.

Zastupitelé  za  Krásné  Pole  však  stabilně  prokazují  připravenost 
utkávat  se  s  úskalími  projektů,  dotačními  řízeními  a  administrativními 
komplikacemi. A protože o všech významných projektech, důležitých pro 
další rozvoj Krásného Pole, rozhodují jednomyslně, lze jim všem připsat 
zásluhy  za  zdárné  dokončení  procesů,  na  jejichž  začátku  bylo  „prosté 
schválení“ usnesení Zastupitelstva.

Pojďme si tedy připomenout, jaké nejdůležitější projek-
ty se díky aktivitě našich zastupitelů uskutečnily za období let 
2014 až 2018.

Konec roku 2014 a celý rok 2015 se nesly v duchu dokon-
čování projektů, u kterých se podařilo zajistit financování ješ-
tě v minulém volebním období. Byl to takový doběh investičně 
bohaté etapy rozvoje našeho obvodu:
• Byla dokončena realizace projektu Zvýšení bezpečnosti na komunika-

Zpráva o činnosti Zastupitelstva za období 2014 až 2018

cích II. etapa, v rámci níž byly postaveny chodníky na ulici Krásnopolské, 
opěrná zeď  se  zálivem a  zastávkou autobusu a dva bezpečné přechody 
pro chodce, zároveň byla realizována 1. etapa výstavby chodníků na ulici 
Zauliční. Celkem bylo do konce roku 2015 předáno do užívání rekordních 
1500 metrů chodníků.
• Zastupitelstvo souhlasilo s vložením obecních pozemků do nově založe-
né společnosti Dům seniorů v Krásném Poli s.r.o., čímž bylo umožněno 
rozjetí projektu směřujícího k výstavbě tohoto sociálního zařízení
• Dokončilo se a předalo k užívání Přírodní hřiště a školní hřiště kolem MŠ
• Byla dokončena kogenerační jednotka vytápějící celý areál ZŠ, výtěžek 
z prodeje elektřiny z tohoto zařízení činí kolem půl milionů Kč
• Dokončena byla i cyklostezka W kolem MŠ
• Úspěšně proběhnul projekt Modernizace výuky v ZŠ – kdy byly zřízeny 
tři specializované učebny - zeměpisná, přírodovědná a jazyková 
•  Souhlasným  usnesením  zastupitelstva  byly  vykoupeny  pozemky  pod 
fotbalovým hřištěm, byla tím zahájena nová etapa rozvoje areálu hřiště. 
Díky vlastnictví pozemků bylo později možné žádat ve spolupráci s TJ 
Sokol o dotace na opravy, v  rámci nichž byla vyměněna okna a dveře, 
opravena střecha a zateplena fasáda správní budovy.

Za rok 2015 bylo na území Krásného Pole proinvestováno 
cca 36 milionů Kč.

Rok 2016 byl bohatý především na akce týkající se do-
pravních komunikací:
- Proběhla oprava druhé části ulice Nová kolonie, vybudování povrchu 
odbočky z ulice Hájkovické a oprava povrchu na konci ulice U Váhy
- Byla dokončena kanalizace na ulici Družební za hřbitovem, včetně opra-
vy povrchu komunikace
- Byla předána generální rekonstrukce celé ulice Záuliční po dokončení 
kanalizace  včetně  následné  výstavby  chodníku,  opraveny  dvě  zastávky 
autobusu a vykoupen sporný pozemek před bývalým hostincem U Josefa
- Rovněž byl zahájen měkký projekt „Zvýšením kompetencí k lepší pro-
fesionalitě“ , který pokračuje dodnes a šetří nám ročně částku 300 tis. Kč 
za školení úředníků

Za rok 2016 bylo na území Krásného Pole proinvestováno 
cca 44 milionů Kč.

V roce 2017 se naplno projevil útlum investic v rámci celé-
ho města. Zároveň se ale odehrály významné změny ve finan-
cování a v plánování rozvoje jak Ostravy, tak i Krásného Pole.
• Zastupitelstvo  schválilo  spolupráci  se  společností Sázíme  stromy CZ, 
díky níž  se  v Krásném Poli  vysázelo  už  přes  100 nových  stromů,  a  se 
společností Pant_for_the_Planet, která vysázela 60 stromů
• Proběhla oprava Branecké ulice
• Byla zadána studie centra obvodu architektu Kotkovi
• Byl realizován projekt Sloučení odběrných míst v areálu školy, za který 
jsme v dalším roce obdrželi 2. místo v celostátní soutěži Smart Cities
• Proběhlo zahájení „akce Z“ na přístavbě hasičské zbrojnice, kde se opět 
projevila odvaha zastupitelů podpořit tento legislativně nesnadný projekt
• Naše zastupitelstvo bylo informováno o revolučních změnách ve finan-
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cování obvodů Statutárním městem a podpořilo tento proces 
• Zastupitelé  byli  informováni  o  zásadních  dopadech  schválení  nových 
strategických plánů FajnOVA, platného pro celou Ostravu, a Fajnova Po-
ruba. Na základě toho podpořili aktualizaci našeho strategického plánu, 
a to zadáním zpracování dokumentu VIZE 2030

Za rok 2017 bylo na území Krásného Pole proinvestováno 
cca 3,8 milionů Kč.

V roce 2018 jsme se s novým rozpočtem pustili do realizace 
a přípravy nových projektů
• Byl realizován chodník od kostela po hřbitov
•  Byl  zahájen  projekt  stavby  cyklostezky  Q,  rozšíření  Krásnopolské 
a oprava ulice K planetáriu
• Zastupitelstvo schválilo výkup pozemků pod tréninkovým hřištěm
• Byl  akceptován  výkup Domu  zahrádkářů  a  vydán  předběžný  souhlas 
s budoucím svěřením této nemovitosti do správy obvodu, schváleno bylo 
rovněž nabytí pozemku pod bývalou palírnou
• Bylo odsouhlaseno zadání PD Sportovní haly a vydán souhlas s podá-
ním žádosti o dotaci 

• Byla dohotovena PD pro projekt Nástavba ZŠ a na základě schválení 
zastupitelstvem byla v srpnu odeslána žádost o dotaci
•  Zastupitelstvo  podpořilo  vznik  PD  pro  chodník  na  ulici  Družební  až 
k firmě JAF HOLZ, včetně řešení křižovatky s ulicí Opavskou, PD kruho-
vého objezdu na křižovatce Družební x Kyjovická a projednalo investiční 
záměr města na odbočku k planetáriu a  rozšíření Krasnopolské v místě 
zúžení  v  lese  před  Pustkovcem,  včetně  řešení  majetkoprávních  vztahů 
k pozemkům dotčených těmito stavbami
• Byl odsouhlasen nákup nákladního elektromobilu pro potřeby technické čety
• Byla  schválena  výstavba  tří  nových  zastávek  na  nové  trase minibusu 
k Planetáriu
• Zastupitelé podpořili  vydání knihy  a mnozí  se  i  zúčastnili  křtu knihy 
V Krasnym Polu na kopečku, III.díl

Za rok 2018 bylo na území Krásného Pole proinvestováno cca 
22,5 milionů Kč.

Z uvedeného výčtu nemusí být některé souvislosti úplně zřejmé. Pro-
to je důležité zdůraznit, že díky činnosti zastupitelstva byly nejen realizo-
vány akce v krátkodobém horizontu jednoho volebního období, ale že byl 
nastartován rozvoj Krásného Pole do budoucích let. Výkupem hřiště a po-
zemků vedle se nesmírně posunul projekt sportovní haly a možnost další-
ho rozvoje sportovního areálu. Díky výkupu Domu zahrádkářů i pozemků 
okolo se mohlo začít reálně uvažovat o vybudování komunitního centra. 
Aktivní účastí na plánech města při zlepšení dopravní infrastruktury byly 
rozjety projekty směřující k zlepšení bezpečnosti na ulici Krásnopolské 
nebo Kyjovické, případně i Opavské. Podporou projektu přístavby školy 
bylo s předstihem reagováno na nedostatek kapacity ve škole. 

Tímto přístupem dokazují zastupitelé, že jim jde o rozvoj obvodu, ne 
jen o krátkodobé „politické body“ v rámci dalších voleb.

Zastupitelé MOb Krásné Pole za léta 2014 – 2018:

Ing. Miroslav Broskevič, Ing. Eva Dostálová, Tomáš Havr-
lant, Radim Homola, Zdeňka Klásková, Ing. Miroslav Kondé, 
Ing. Dušan Lederer, Nikolas Mumulos, Jan Pandularis, Jiří 
Plhák, Bc. Věra Pražáková, Martin Prokeš, Radek Slončík, 
Mgr. Roman Vlkovič, Ing. Tomáš Výtisk

Dům zahrádkářů byl prodán v aukci
Dne 3. července 2018 se v budově Úřadu pro zastupování stá-

tu ve věcech majetkových, územní pracoviště Ostrava ko-
nalo výběrové řízení s aukcí č. OOV/028/2018, jejímž cílem byl 
prodej Domu zahrádkářů v Krásném Poli včetně příslušných 
pozemků. Vyvolávací cena byla stanovena na 3 550 000,- Kč.
Trocha historie
Dům zahrádkářů se začal stavět již před rokem 1989 v „akci Z“, kdy stát 
zakoupil  materiál  a  místní  občané  dodali  zdarma  pracovní  sílu.  Podle 
zákona však takto vzniklá nemovitost musela zůstat v majetku státu, ne 
občanů, kteří na ni pracovali. Po legislativních změnách v 90.-tých létech 
byly nemovitosti pořízené v „akci Z“ převedeny na nově vzniklý Úřad pro 
zastupování státu ve věcech majetkových. 
Po celých 28 let pak užívali tuto nemovitost naši zahrádkáři. Nejprve for-
mou bezplatné výpůjčky, poslední 3  roky už  jako nájemci, kteří museli 
platit státu roční nájem ve výši bezmála 100 tisíc Kč. Během tohoto tříle-
tého období probíhaly jednání mezi vedením Úřadu pro zastupování státu 
ve věcech majetkových, Statutárním městem Ostravou a Městským ob-
vodem Krásné Pole o převodu této nemovitosti na městský obvod. K do-
hodě nakonec nedošlo, takže nakonec situace dospěla do stavu, kdy stát 
vyhlásil výše citovanou veřejnou aukci.
Aukce – čili veřejná dražba
O nemovitosti, které stát prodává tímto způsobem, bývá většinou zájem. 
Existují spekulanti, kteří se na tyto prodeje přímo specializují. Soustředí 
se na nemovitosti, o které má zájem některá z obcí, a pak v aukci nabídnou 
vyšší cenu. Obec v těchto případech nemůže cenovou nabídku zvyšovat, 

protože je vázána usnesením zastupitelů. Poté, co spekulant danou nemo-
vitost odkoupí, nabídne ji obci k prodeji – pochopitelně za vyšší cenu.
V našem případě naštěstí k podobnému jevu nedošlo. Možná proto, že za-
čaly prázdniny, unikla tato aukce pozornosti spekulantů. Majitelem Domu 
zahrádkářů se stalo Město Ostrava, které po vyřízení všech formalit svěří 
budovu i s pozemky do správy našeho městského obvodu.
Co bude dále?
Městský obvod plánuje po převzetí nemovitosti připravit projekt rekon-
strukce, případně i rozšíření Domu zahrádkářů a jeho postupnou přestav-
bu na komunitní centrum. Při zachování dosavadní činnosti ZO Českého 
svazu zahrádkářů by  se  zde  soustředil kulturní  a  společenský život ob-
vodu. Již dnes zde mají své zkoušky hudební skupiny, folklorní kroužek 
Krasničan,  nachází  se  zde  květinářství,  objekt  je  využíván  k  rodinným 
oslavám či schůzím. Do budoucna by mělo dojít k posílení této činnosti, 
vytvoření zázemí pro kulturní akce, spolkovou činnost a podobně.
Závěrem
Za téměř třicetiletou dobu jeho existence jsme si všichni na Dům zahrád-
kářů zvykli, a tak nějak jej automaticky brali, že je náš. Přitom se možná 
jen  souhrou náhod nestalo,  že  bychom o něj  přišli. Doufejme,  že  nová 
epocha  jeho  existence  přinese  Domu  zahrádkářů  rozkvět  a  prosperitu. 
Bude to jistě k prospěchu celého Krásného Pole. O to více můžeme být 
vděčni našim spoluobčanům, kteří jej v potu tváře postavili, že jsme ne-
zradili jejich odkaz a nenechali si jej vzít.  A o to více se musíme snažit 
toto dílo našich předků dále rozvíjet.
               (Redakční rada)



strana 5

Zpravodaj KRASNIČAN 

Ostrava bude zjišťovat, jak bezpečně 
se ve městě cítíte

V  Ostravě  se  v  průběhu 
října  uskuteční  online 

mapování  zkoumající,  jak 
bezpečně  se  obyvatelé Ostra-
vy  cítí,  a  to  v  rámci  projektu 
finančně  podpořeného  Tech-
nologickou  agenturou  ČR. 
Výzkumu  se  může  zúčastnit 
kdokoliv. 
Tým  složený  z  pracovníků 
VŠB  –  Technické  univerzity 
Ostrava (Hornicko-geologická 
fakulta, Katedra geoinformati-
ky) ve spolupráci s Magistrátem města Ostravy bude zkoumat to, jestli se 
lidé cítí ve svém okolí bezpečně, a pokud ne, co město může udělat pro 
to, aby se cítili bezpečněji. Zároveň bude možné v rámci výzkumu zjistit, 
které lokality se jeví jako problémové, a porovnat tyto výsledky se zázna-
my policie. Výsledky dotazníků budou sloužit jako další zdroj informací 
o kriminalitě pro městskou policii. Pro radnici bude analýza sloužit jako 
podklad pro plánování aktivit v oblasti prevence kriminality.
Výzkum  naváže  na  analýzy  kriminality,  které  tým  pracovníků  VŠB  – 
Technické  univerzity  Ostrava  (Hornicko-geologická  fakulta,  Katedra 
geoinformatiky) realizoval za období 2009 – 2011 z dat Policie ČR. Vý-
sledky tohoto výzkumu pomohly mimo jiné v přípravě Strategie prevence 
kriminality statutárního města Ostravy na období 2017–2021. Igor Ivan 
z Katedry geoinformatiky VŠB-Technické univerzity Ostrava k výzkumu 
dodává: „Analýzami kriminality se ve spolupráci s Policejním prezidiem 
ČR zabýváme již několik let. Výstupy z této spolupráce byly využity pro 
zlepšení kvality života v Ostravě, posloužily také jako pilotní ukázky map 
kriminality v ČR,  tím pádem naplňujeme roli univerzity  jako aktivního 
aktéra v životě města a společnosti. Budeme rádi, když se do výzkumu 
zapojíte a odkaz na mapu budete šířit i ve svém okolí.“
Dotazníkové šetření bude zároveň probíhat i v dalších městech – v Olo-
mouci, Kolíně a na Praze 12. Výsledky budou zpracovány formou map 
a doporučení pro město. Zároveň bude vypracována výzkumná metodika, 
kterou budou moci využívat i další města. Dotazník bude otevřený během 
října a můžete ho vyplnit online na adrese www.mapybezpecnosti.cz .

Knihovna města Ostravy, pobočka Krásné Pole,                            
zve všechny zájemce 

na zajímavou besedu s historičkou Ostravského muzea 
Mgr. Kateřinou Barcuchovou 
 

PRVNÍ REPUBLIKA V OSTRAVĚ 

 
 

Akce se koná v pondělí 1. října 2018 
od 18.00 hodin v prostorách knihovny. 
 

 

 

 

 

Akce v rámci projektu Sto let spolu 1918-2018, který finančně podpořilo statutární město Ostrava. 

Problematika Domu zahrádkářů
Problém Domu zahrádkářů vyřešen. Je náš! Píšu-li náš, nemám na mysli 

pouze  zahrádkáře,  ale  všechny  občany Krásného Pole. Ve  středu  11. 
července 2018 byla  svolána mimořádná výborová  schůze ZOČZS. Přišli 
na ni i zástupci Rady městského obvodu Krásné Pole, starosta Ing. Tomáš 
Výtisk, místostarostka Zdeňka Klásková,  radní Bc. Věra Pražáková,  pan 
Martin Prokeš a pan Nikolas Mumulos. Sdělili nám, že problém Domu za-
hrádkářů je po téměř třiceti letech vyřešen, nekonečné diskuse o budouc-
nosti Domu zahrádkářů končí. Našli se sice tři zájemci, vyžádali si i veške-
rou dokumentaci, nakonec netušíme proč, to vzdali. Dům zahrádkářů bude 
připsán do majetku městskému obvodu Krásné Pole. Zatím je to neoficiální, 
v září nebo říjnu, po zapsání do katastru, definitivní. Město za něj zaplatilo 
3 550 000 Kč. Výbor ZOČZS v Krásném Poli toto řešení přivítal. 

Vzpomínáte? Na podzim roku 2016 jsem svůj příspěvek do Krasničanu 
o stavu Domu zahrádkářů zakončila krátkou básničkou, kterou kdysi do kro-
niky napsal náš první kronikář př. Josef Gužík. Vrátím se k ní i tentokrát.

„Běží časy, běží,
všechno mění,

co nebylo, přijde,
co bývalo, není.“

Změnilo se toho hodně a hodně se pravděpodobně ještě změní. Zahrád-
káři, kteří se kdysi v dobré víře rozhodli pro stavbu tohoto domu, hleděli 
do budoucna a měli  asi  jinou představu o  jeho využití. V době, kdy po-
kládali stavební kámen, byla téměř u každého domu ovocná a zeleninová 
zahrada, hlad po informacích, touha zahrady vlastníma rukama zdokonalo-
vat. Zahrádkáři se potřebovali někde scházet, aby se podělili o zkušenosti, 
vyslechli přednášky odborníků,  rozhodli co s přebytky, měli kde pořádat 
výstavy a mohla bych ještě pokračovat. Tenkrát to bylo rozhodnutí správné. 

Ještě dnes obdivuji  jejich zápal pro  tuto problematiku, nasazení  s  jakým 
pracovali na svých zahradách, odvahu, s jakou se pustili do stavby tohoto 
domu. Ale život se ubíral jiným směrem, než předpokládali. „Co bývalo, již 
není“, napsal kdysi Josef Gužík. Ovocné stromy ze zahrad dědů a otců mizí 
a nové se nevysazují, zeleniny je v supermarketech rovněž dostatek a nejen 
té tradiční. Mladší generace dává přednost jiným aktivitám a o zahrádkář-
skou  činnost  nejeví  zájem. Pokud  ano,  stačí  si  najít  tu  správnou  stránku 
na  internetu,  sledovat naučné programy  televize,  zakoupit  si  ten  správný 
časopis a všechny potřebné informace jsou rychle pohromadě. Opět bych 
mohla ve výčtu pokračovat. Zahrada se stává hlavně prostorem k rekreaci, 
proto také v dnešní době dominují okrasné zahrady s bazény a krby, které 
stále častěji zakládají zahradníci profesionálové. Je stále těžší získat mladé 
lidi pro práci v zahrádkářské organizaci. Škola  řeší  své  interní problémy 
a o vytvoření kroužku Mladý zahrádkář také nejeví zájem. Protože většinu 
návyků člověk získává v raném věku, naděje do budoucna naší ZOČZS jsou 
takřka mizivé. Naše organizace stárne, udržovat Dům zahrádkářů v bezvad-
ném stavu je pro nás stále obtížnější i finančně náročnější, i když vše proza-
tím zajišťujeme svépomocně. 
Došlo  k  legislativním  změnám  v  náš  neprospěch.  Proto  se  mi  jeví 
v  dané  situaci  přepsání  Domu  zahrádkářů  městskému  obvodu  Krásné 
Pole za dobré řešení. Dům zahrádkářů se pravděpodobně stane mnohem 
frekventovanějším místem,  než  tomu bylo  doposud,  v  budoucnu  se  asi 
nevyhne  rekonstrukci. O  tom  však  již  nebudou  rozhodovat  zahrádkáři, 
ale zastupitelé městského obvodu. Věřím, že budou rozhodovat moudře, 
uvážlivě a že naší organizaci zachovají dostatek prostoru pro  její práci. 
Koneckonců mezi zastupiteli jsou i potomci zahrádkářů – budovatelů.
                 Jana Bajgarová
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Zakladatelé a pamětníci vzpomínají na založení 
zahrádkářské kolonie Krásná
V roce 1982 rada tehdejšího Obvodního národního výboru 

(ObNV) v Porubě navrhla předsedovi Českého zahrád-
kářského svazu v Porubě panu Jordánu Živkovovi zřídit za-
hrádkářskou osadu. MNV Ostrava provedl změnu územního 
plánu č.j. 2482/82 a rozhodl přidělit pro zahrádkáře půdu v lo-
kalitě Močidla v Krásném Poli v rozsahu 3 755 m2. 

Tehdy již dlouho neudržovanou plochu tvořily zbytky rybníka, nále-
tové stromy a starý ovocný sad s napadenými stromy. Člen rady ObNV 
pan Josef Kubošek byl pověřen sestavením skupiny, která byla pověřena 
výběrem obsazení zahrádkářské osady. Vzniklá skupina měla řídit průběh 
příprav stavby a přidělit 41 nově vzniklých stavebních míst pro výstavbu 
zděných chatek se zahrádkami. Skupinu tvořili kromě dvou výše jmeno-
vaných pánů ještě arch. Svoboda, arch. Němcová, ing. Václavík a pánové 
Svoboda, Kořínek a Komárek.

Tato skupina navrhla i název nové osady, vybrala typ chatek a usta-
novila první osadní výbor. Ustavující  členská  schůze osady  se konala 
19. 4. 1982, přijala jednomyslně název osady Krásná a rozdělení pro 41 
zájemců o přidělení zahradní parcely. Na  jednání byl  rovněž schválen 
závazek majitelů  chatek,  že  se  budou  podílet  svou  prací  na  budování 
osady. Byl  zvolen výbor osady  a předsedou výboru  se  stal  Ing. Fran-
tišek  Viskup,  místopředsedou  pak  Josef  Kubošek.  Od  vzniku  osady 
Krásná pracovali jako předsedové Josef Hruška, ing. Hana Svobodová 

a od roku 2017 se stal předsedou pan Pavel Gebauer. Celá výstavba osa-
dy včetně sociální budovy byla financována v akci „Z“. Veškeré terénní 
úpravy dodávala firma Vítkovické stavby Ostrava. 

Po společenských změnách došlo 1. 6. 1993 k úpravě zákona o vlast-
nických vztazích k půdě a jinému zemědělskému majetku, kdy se ukázalo, 
že celá osada stojí na soukromých pozemcích. Výbor osady proto začal 
okamžitě připravovat žádosti o odkoupení parcel o celkové výměře 3 855 
m2 od původních majitelů, kterými byli p. Tichý, paní Bicanová a paní 
Chamrádová. Výbor  osady  rovněž  jednal  s Úřadem městského  obvodu 
Krásné Pole,  zastoupeném  JUDr. Bajgarem,  o  odkoupení  obecního po-
zemku o rozloze 10 661 m2. Po souhlasu místního zastupitelstva  smlouvu 
za městský obvod podepsal tehdejší pan starosta Josef Homola.
Zahrádkářská osada Krásná po celou dobu svého trvání velmi dobře spo-
lupracuje  s městským  obvodem,  členové  osady  se  v minulosti  podíleli 
brigádnickými hodinami na výstavbě Domu zahrádkářů v Krásném Poli, 
ale i v současnosti pomáhají při úpravách okolí obce.

Všichni členové osady Krásná, v čele s výborem, děkují městskému 
obvodu Krásné Pole, jmenovitě panu starostovi Tomáši Výtiskovi, za te-
rénní úpravy parkoviště a příjezdové cesty v osadě, které byly realizovány 
v letošním roce. Věříme, že oboustranná spolupráce se bude i nadále roz-
víjet ke spokojenosti členů osady a městského obvodu Krásné Pole. 
MOTTO: Člověk je bohatý tím, co udělal pro druhého… 
                   Josef Kubošek

OZO Ostrava vyzývá: Inspirujte 
se a nepropásněte příští ročník!

Společnost OZO Ostrava letos celkovou částkou 846 500 korun podpoří 
devět z osmnácti projektů přihlášených do tematických výzev. Oproti 

loňskému prvnímu ročníku jde o více než dvojnásobnou investici. „Uspě-
ly originální návrhy dotýkající  se nejrůznějších oblastí  života ve městě 
a přispívající k edukaci obyvatel všech generací. Jde o smysluplné aktivi-
ty zaměřené na zvýšení míry využívání odpadu a zvelebování životního 
prostředí,“ zdůrazňuje jednatel OZO Ostrava Karel Belda. 

Šest z vybraných projektů bylo přihlášeno do tematické výzvy Zele-
ná pro Ostravu zaměřené na úklid, zvelebování, čištění nebo zkrášlování 
města, tři uspěly v rámci tematické výzvy Nový život starým věcem, jež 
podporuje kreativní nápady na opakované využití odpadu. 

Všechny  podpořené  projekty  by měly  být  uskutečněny  do  listopa-
du  tohoto  roku. V prosinci  je OZO Ostrava vyhodnotí  a  také  rozhodne 
o celkové částce, kterou hodlá poskytnout v příštím ročníku tematických 
výzev. Nové výzvy pak vyhlásí v průběhu ledna 2019. Takže pokud jste 
se letos nestihli přihlásit, máte šanci. Environmentálně zaměřené projekty 
mají zelenou!

Tisková zpráva OZO Ostrava

Oprava fasády kostela
Asi každý, kdo procházel v měsíci červenci kolem krasnického koste-

la, nemohl si nepovšimnout stavebního ruchu,  jenž jej obklopoval. 
Aby taky ne! Po létech odkládání, ale také střádání, bylo přikročeno k re-
alizaci a kostel v naší obci se dočkal nové fasády. Rovněž byla natřena 
okna a dřevěné žaluzie na zvonici. Stavební práce provedla zednická parta 
pod  vedením pana Václava Hruzíka,  za  což  jim patří  velký  dík,  neboť 
touto zdařilou prací došlo ke zkrášlení nejen kostela, ale také středu obce. 
Protože rozpočet této stavby byl mírně překročen, budeme rádi za každé 
finanční příspěvky. Sbírky budou při mších svatých v místním kostele sv. 
Hedviky 23. 9., 14. 10., 11. 11. a 23. 12. Všem, kteří již přispěli na tyto 
opravy, ale také těm, kteří ještě přispějí, touto cestou děkujeme. 
Za zdar těchto oprav, za všechny, kteří se na nich podíleli ať prací nebo 
finančně, ale také za naši obec a dobré vztahy mezi lidmi v ní, budeme 
Bohu děkovat při poutní mši svaté v neděli 14. října v 9.00 hodin v kos-
tele sv. Hedviky.

Po  skončení mše  svaté  bude  následovat  posezení  v  Domě  zahrádkářů, 
kde, jako již tradičně, nebudou chybět koláče a medovina. Přijměte po-
zvání na tuto slavnost.

Za farní radu Petr Pražák
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Folklórní odpoledne 
v Krásném Poli

Dne 20. 6. 2018 se uskutečnilo v Základní škole tradiční Folklorní od-
poledne. Své  taneční vystoupení předvedly děti  z mateřských  škol 

z Krásného Pole a Vřesiny, které celý školní rok navštěvovaly kroužek li-
dového tance. Dále zatančil Dětský folklorní soubor Krasničanek a zahrá-
la cimbálová muzika Grunt z Háje ve Slezsku. Jako zlatý hřeb se předsta-
vily Odvážné mamky Krasničanky ve společných tancích se svými dětmi. 
Také jste zde mohli poprvé zhlédnout nové kroje, za které patří velký dík 
panu Jaromíru Ratajovi a firmě Canis. 
Všem zúčastněným moc děkuji a těším se na příští ročník.
                    Alena Blahová

Folklór bez hranic

Mezinárodního folklorního festivalu "FOLKLOR BEZ 
HRANIC" Ostrava 2018 se zúčastnil ve dnech 16. 8. 2 018 

v Porubě a 17. 8. 2018 na Slezskoostravském hradě také dět-
ský folkorní soubor "Krasničanek".

Letos  byl Krasničanek posílen  nejen o Cimbálovou muziku Grunt 
z  Háje  ve  Slezsku,  ale  také  o  Odvážné  mamky  Krasničanky,  které  si 
s dětmi zatančily na pódiu v Porubě i na Slezskoostravském hradě. Jedna 
z věcí, která jejich vystoupení umožnila, bylo získání slezských pracov-
ních krojů jak pro děti, tak pro tančící maminky. Za tyto překrásné a kva-
litně ušité kroje chce soubor i Základní umělecká škola Heleny Salichové 
poděkovat dárci panu Jaromíru Ratajovi a jeho firmě Canis. Moc si tohoto 
daru vážíme a máme z nových krojů nesmírnou radost. DĚKUJEME!
     Text Alena Blahová, foto Tomáš Sládeček



strana 8

Zpravodaj KRASNIČAN 

Inzerce

POZVÁNKY
Vážení rodiče,

protože  Krasničan  přichází  do  vašich  domácností  pouze  1x  za  tři 
měsíce, součástí  tohoto poprázdninového čísla  je  také pozvánka na Mi-
kulášskou nadílku, kterou   připraví členové MO ČSSD spolu s místními 
dobrovolnými hasiči.   

Na Mikulášskou nadílku do opravené a rozšířené hasičské zbrojnice 
bychom vás letos chtěli pozvat ve středu 5. prosince 2018 od 17.00 hodin.  
Těšit  se můžete nejen na Mikuláše,  čerta a  anděla,  ale  také na opékání 
párků pod večerní oblohou. 

Tímto bychom Vás chtěli poprosit o objednání vašich dětí na emailu: 
cssd.krasne.pole@seznam.cz.. V případě, že vaše děti mají dietní opatře-
ní, upozorněte nás na tuto skutečnost, abychom balíček upravili. Pro extra 
zlobivé děti zajistíme uhlí a šlupky z brambor 

Občerstvení bude zajištěno 

Členové MO ČSSD a Sdružení dobrovolných hasičů si Vás dovolují 
pozvat na již tradiční Rodinné dlabání dýní. Přijďte se svými kamarády, 
rodiči  nebo  dětmi  a  vykouzlete  úsměv  či  děsivý  úšklebek  na  oranžové 
tváři  dýně.  Součástí  programu bude  rodinná  soutěž  o  nejpěknější  dýni, 
vítězná rodina obdrží balíček s pochutinami.

Dýně    (případně  i  dýňové  občerstvení)  si  můžete  donést  vlastní, 
nebo lze objednat také na adrese – cssd.krasne.pole@seznam.cz. Těšit se 
na Vás budeme ve středu 31. 10. 2018 v hasičské zbrojnici Krásné Pole, 
Nová Kolonie č. 683 v 17:00 hodin.

Teplé občerstvení včetně dýňové polévky bude zajištěno 

REKONSTRUKCE LAVIČEK

Členové ČSSD, především T. Krejčí, v předvolebním čase nezaháleli 
a provedli rekonstrukci laviček u oranžového hřiště.

MO ČSSD Krásné Pole

Chcete být užiteční?
Po prázdninách je ta pravá chvíle začít pomáhat. Dobrovolnické cent-

rum ADRA opět hledá dobrovolníky, kteří by jednou týdně zašli potě-
šit osamělé seniory, zpříjemnit den lidem se zdravotním postižením nebo 
rozptýlit děti v nemocnicích.

Své pocity shrnuje dobrovolnice Kristýna Blažková:  „Pokaždé, když 
za svou seniorkou přijdu a vidím ten velký úsměv, mám najednou mno-
hem lepší náladu, a když odcházím, plná krásných zážitků, vím, že  ten 
darovaný čas nebyl ani trochu zbytečný. Ten pocit, že díky vám má někdo 
život růžovější, je nepopsatelný. Jestli i vás dobrovolnictví aspoň trochu 
zaujalo, určitě do toho pojďte. Nemáte vůbec co ztratit, právě naopak toho 
spoustu získáte“. Zájemci o dobrovolnickou činnost  se mohou přihlásit 
každou první středu v měsíci mezi 13. a 17. hodinou v Dobrovolnickém 
centru ADRA Ostrava na Jiráskově náměstí 4 v Moravské Ostravě nebo 
na tel. čísle 605 784 584.

ADRA Ostrava
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Zůstat doma až do konce není pro nevyléčitelně nemocné  samozřej-
most. Existují však organizace, které Vám v tom pomohou.
Ne vždy je možné, aby umírající člověk v posledním stádiu nemoci 

zůstal doma a nemusel strávit toto období v nemocnici nebo jiných zaří-
zeních. Můžete se ale obrátit na mobilní hospice, které Vám pomohou. 
Mobilní hospic Ondrášek pečuje bezplatně o nevyléčitelně nemocné děti 
a dospělé v jejich domovech, aby mohli závěr svého života strávit mezi 
svými blízkými.  „Specializovanou paliativní  péčí  ulevujeme pacientům 
od fyzických i psychických obtíží, které nemoc přináší. Současně podpo-
rujeme rodiny, které pečují o svého blízkého,“ vysvětluje Bc. Bronisla-
va Husovská, DiS, ředitelka Ondrášku. Pracujeme v multidisciplinárním 
týmu,  který  tvoří  lékaři,  zdravotní  sestry,  fyzioterapeutka,  sociální  pra-
covnice,  psychologové  a  du-
chovní. Všichni naši pacienti 
mají k dispozici pohotovostní 
číslo,  na  které  mohou  volat 
24  hodin  denně  7  dní  v  týd-
nu.  „Naši  lékaři  i  sestry  vy-
jíždí  každý  den  za  pacienty 
domů. Našim cílem je udržet 
vysokou  kvalitu  života  až 
do  úplného  konce.  Není  to 
lehká práce, ale vždy nás po-
vzbudí,  že  ji  děláme  dobře. 
Důkazem  toho  jsou  dopisy, 
které  dostáváme,“  upřesňuje 
Bronislava  Husovská.  Jed-
ním  z  takovýchto  dopisů  je 
i vzkaz od paní pečující o své-

Doma až do konce
ho muže: „Manžel se denně těšil na příchod sestřiček. Byly milé, veselé 
a komunikativní. Byla  to  jedna z nejhezčích chvilek našeho utrápeného 
dne. Bez jejich pomoci (morální i odborné) nevím, jak bychom celou situ-
aci zvládli. Nikdy nepřestanu být vděčná lékaři, který mě na tuto možnost 
upozornil. Kéž by tuto možnost měli všichni umírající.“ Ondrášek působí 
i na území vaší obce. Nebojte se nás kontaktovat.

Od 8. do 14.  října proběhne 2.  ročník kampaně DOMA., do které-
ho se zapojilo dalších 11 hospiců po celé ČR. Více informací se dozvíte 
na www.darujpapuce.cz nebo www.umiratdoma.cz. 

Kontakty: Mobilní hospic Ondrášek, o.p.s., Gurťjevova 459/11, Os-
trava-Zábřeh, tel.: 727 805 329, 603 566 336. Více informací naleznete 
také na www.mhondrasek.cz. 
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Zajímavost

Na Úřadě MOb Krásné  Pole  je  k  dostání  velice  zajímavá  kni-
ha „Genius loci Moravy a Slezska“ od autora Dušana Fajkoše, 

která poutavým způsobem přibližuje nejznámější místa našeho kraje 
i s jejich historií. Knihu si můžete zakoupit za 500,- Kč na podatelně 
Úřadu.                 Redakční rada

Kniha Fajkoš
Poznámka

Již několikrát jsme v Krasničanu informovali o potížích, 
které si vytvářejí občané sami svou nedisciplinovaností při 

nakládání s vlastním odpadem. Dobrý úmysl města na zřízení 
sběrných míst a snaha firmy OZO, která je obsluhuje, začíná 
vyznívat dosti kontraproduktivně. Na místo systému, který měl 
napomoci většímu pořádku, se z těchto míst stávají smetiště 
a černé skládky.

Nepřipomínají  vám něco řádky uvedené výše?? Ale ano, přesně 
před rokem takto začínal článek o neukázněných občanech, kteří si 
z míst na odkládání separovaného odpadu dělají veřejnou skládku. 
Akorát fotky jsou z letošního srpna. 

                             Redakce

Ze sběrného místa smetiště???

Zahájení školního roku
V pondělí 3. září začal pro 29 prvňáčků v ZŠ Krásné Pole nový škol-

ní rok. Spolu s nimi skončily prázdniny a začaly školní povinnosti 
i ostatním 250 žákům naší školy. 
Úvodní slovo obstaral nový ředitel ZŠ Mgr. Martin Václavek, který před-
stavil celý učitelský sbor včetně tří nových pedagogů. Přivítal v nové roli 

i dnes už bývalou paní ředitelku RNDr. Věru Havelkovou, která se stala 
jeho zástupkyní.
Prvňáčky doprovodili na první cestě do školy i jejich rodiče, takže škola 
praskala ve švech, jak je patrné i z přiloženého snímku.
Do nového školního roku přejeme všem žákům hodně zdraví, štěstí, trpě-
livosti a studijních úspěchů!                                            
                   Redakční rada
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Vítání občánků
V neděli 17. června proběhlo v prostorách obřadní síně naší  radnice 

letošní první přivítání místních novorozenců do řad našich spoluob-
čanů. 
Malé ratolesti přivítal tradičně starosta městského obvodu Ing. Tomáš Vý-
tisk společně s předsedkyní sociální komise Bc. Věrou Pražákovou.
Ke vstupu do nového života našim nejmenším zahráli žáci Základní umě-
lecké školy v Krásném Poli pod vedením paní učitelky Nadi Chalcařové.
Pro maminky malých  ratolestí byly přichystány kytičky, které obdržely 
přímo z ruky pana starosty. Pro jejich nově narozené potomky byly připra-
veny pamětní knížky a zlatý čtyřlístek, jako památka na tento významný 
den. Poprvé taky obdrželi drobné upomínky od místní pobočky Knihovny 
města Ostravy.
Všem nejmenším přejeme hodně štěstí a  radosti do života a už nyní  se 
těšíme na další miminka, která budeme moci přivítat na naší radnici.
    Věra Pražáková, sociální komise

Gulášfest 2018
V posledních letech se v městském obvodě podařilo obnovit některé 

tradice, jako jsou například Svatojánská noc, Chování basy, a některé 
akce se tradicí postupně staly. Jednou z nich je Gulášfest, který již pátým 
rokem pořádají členové Sboru dobrovolných hasičů v Krásném Poli.

V  letošním  ročníku,  který  proběhl  dne  23.  června  2018,  soutěžilo 
o nejlepší guláš celkem 9  týmů. Stejně  jako vloni přijeli  soutěžit  i naši 
polští přátelé ze Zawady. Dobrovolní hasiči z Krásného Pole sestavili dva 
soutěžní  týmy  a  jeden  z  nich  dokonce  vařil  v  polní  kuchyni,  což  bylo 
designovým  oživením  celého Gulášfestu. Všechny  týmy  poctivě  vařily 
již od rána, a tak se kolem třinácté hodiny z hřiště TJ Sokol linula krásná 
vůně, která silně ovlivňovala všechny chuťové pohárky. Soutěžící kromě 
vaření stihli připravit ještě pohoštění v podobě koláčů, lineckého pečiva, 
buchet a podobně. Polští přátelé přivezli, kdysi velmi oblíbené, bonbóny 
– krowki. 

Oproti předchozím ročníkům byla letos volena porota z řad diváků. 
Ti, kteří měli zájem stát se porotcem, vhodili do připravené hasičské hel-
my vyplněný lístek a jeden divák pak vylosoval 5 členů poroty. Musím 

říci, že všichni porotci se svého úkolu zhostili poctivě. Ceny pro výherce 
opět zakoupil městský obvod Krásné Pole. Výherci však byli letos zcela 
odlišní od let minulých. Naši polští přátelé si odvezli bronzovou medaili, 
mladí  hasiči  se  radovali  z  druhého místa  a  radostné  volání  se  ozývalo 
z týmu „Maminy“, které si odnesly medaili zlatou. Nadšený potlesk divá-
ků zněl ale pro všechny zúčastněné, protože každý tým se na tuto soutěž 
poctivě připravoval a velmi se snažil zvítězit. 

Stejně jako vloni byla vyhlášená i cena diváků. Každý, kdo si koupil 
u  některého  soutěžního  týmu guláš,  obdržel  hlasovací  lístek,  který  pak 
mohl vhodit do připraveného osudí. Všechny vhozené lístky pak pořada-
telé poctivě sečetli. Cenu diváků si v historii Gulášfestů podruhé převzali 
Myslivci. Z lístků, které diváci vhazovali do osudí, byl na závěr vyloso-
ván jeden z nich a byl odměněn připraveným dárkovým balíčkem.

Soutěžním odpolednem všechny přítomné provázel harmonikář, kte-
rý za námi přijel až z Háje ve Slezsku a svými písněmi rozhodně přispěl 
k pohodové atmosféře. Ve večerních hodinách pak proběhl noční karne-
val. Při známých hitech, které ze svého aparátu pouštěl zkušený diskžo-
kej, se všichni uvolnili, rozveselili a příjemně zakončili 5. ročník Guláš-
festu. Děkuji hasičům za  tuto pěknou akci a věřím, že se můžeme  těšit 
na další úspěšné ročníky.
    Zdeňka Klásková, místostarostka
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Máme za sebou další „Krasnický farní tábor“
Ve dnech  5.  –  11.  srpna  se  vydali  superhrdinové  z  Krásného  Pole 

a okolí na výcvik, na který byli pozváni Skipperem. Výcvik spočíval 
především v posilování  fyzické kondice,  používání  zbraní,  v  boji  s  ne-
přítelem, zejména pak v odhalování svých superschopností a posilování 
své  psychické  odolnosti. Výcvik  byl  ukončen  v  závěru  tábora  úžasnou 

V letošním roce Městský obvod Ostrava - Krásné Pole vy-
psal výběrové řízení na zhotovitele pro stavbu chodníku 

podél ul. Družební v úseku od kostela ke hřbitovu. V této čás-
ti v centru obce nebyl dosud žádný chodník, 
což bylo závažnou dopravně bezpečnostní 
závadou a smutnou raritou vůči okolním ob-
cím. 

Výstavbu  chodníku  plánoval  MOb  již  dlouho-
době. Firma ASA Projekt již v roce 2016 zpracovala 
projektovou  dokumentaci  bezbariérových  chodníků 
spojujících významné body zájmu v obci. Na základě 
tohoto projektu bylo požádáno o přidělení dotace ze 
Státního fondu dopravní infrastruktury. Dotace bohu-
žel nebyla přidělena, a proto bylo v roce 2017 požá-
dáno Město Ostrava o financování  této důležité části 
chodníku. Peníze se nakonec našly v rozpočtu na rok 
2018. 
Projektová  dokumentace  byla  přepracována  firmou 
VS Projekt s.r.o. v únoru 2018. Z následného výbě-
rového řízení vzešla vítězně firma Ing. Pavel Hrbáč 
s nabídkovou cenou vč. DPH 3 213 321 Kč a termí-
nem realizace do 67 pracovních dnů. 
Stavba obsahuje 4 úseky chodníků a dva přechody přes 
ul. Družební včetně osvětlení. Práce byly zahájeny 21. 
5. 2018 a stavba chodníků byla dokončena 24. 8. 2018. 
Zbývá dokončit instalace svítidel (projevily se problémy 
s dodávkou elektrozařízení) a obnova vodorovného do-
pravního značení. Termín úplného ukončení stavby byl 
stanoven na 30. 9. 2018.
Průběh stavby byl následující. Zahájilo se výstavbou 
úseku chodníku „D“ mezi hřbitovem a novým úrov-
ňovým přechodem u autobusové zastávky Družební. 
Pokračovalo se úsekem „C“ od ul. U Skály, kde byl 
plánovaný chodník protažen až k autobusové zastáv-
ce. Následoval nejdelší úsek „A“ od kostela až k re-
stauraci „U Čestmíra“. V závěru byl  realizován úsek „B“ od restaurace 
„U Čestmíra“ po ulici U Skály, kde se chodník odklání od vozovky přes 
původní zahradu rodinného domu č.1. Dokončením nového chodníku je 
vytvořena bezpečná bezbariérová trasa od kostela kolem radnice po ulici 

Zvýšení bezpečnosti na komunikacích – bezbariérové 
chodníky v Krásném Poli

U Skály a stávajícím asfaltovým chodníkem mezi rodinnými domy zpět 
na chodník u ul. Družební, k autobusové zastávce a přes nový přechod 
ke hřbitovu. 

Při realizaci došlo ke změnám oproti projektové 
dokumentaci a  to doplněním krátkého úseku chod-
níku  k  autobusové  zastávce  Družební.  Závažným 
problémem bylo odvodnění chodníku, které projekt 
předpokládal  do  stávající  kanalizace.  Po  odkrytí 
potrubí  bylo  zjištěno,  že  dnešní  kanalizace  je  zce-
la  nefunkční,  rozbitá,  přerušená  s  vyústěním mno-
ha  potrubí  na  odvod  dešťových  vod  od  rodinných 
domů.  Proto  bylo  rozhodnuto  v  úsecích  „C“,  „B“ 
a „ A“  provést novou kanalizaci, která by mohla být 
v budoucnu napojena do plánované centrální kana-
lizace v ulici Družební. V úsecích „A“ a „B“ bylo 
rozhodnuto o změně materiálu chodníku v souladu 
se studií architektonického řešení prostoru centrální 
části obce zpracovanou Ing. arch. Davidem Kotkem 
v roce 2017. Schválená studie je závaznou součástí 
Územního plánu, takže se jí musel přizpůsobit i ten-
to  projekt. Musel  být  použitý  jiný  typ  dlažby  tzv. 
„Karo“ a kvalitnější žulové obrubníky - řezané „OP 
7“ namísto navržených štípaných žulových  „KS 3“. 
Při realizaci úseku chodníku u p. Pláška statik vyslo-
vil pochybnost o stabilitě staré kamenné zdi, a proto 
byla realizována nová opěrná zeď z KG bloků, aby 
nebyla ohrožena bezpečnost chodců.  Součástí stav-
by chodníku bylo  i vybudování sjezdů k rodinným 
domům,  kde  se majitelé  finančně  podíleli  úhradou 
zámkové dlažby. 

Z hlediska technického dozoru stavby jsem spo-
kojen s kvalitou provedených prací a velmi rychlou 
realizací. Zhotovitel dobře komunikoval a operativ-
ně vycházel vstříc požadavkům občanů, takže stavba 
proběhla bez komplikací  a  dle  časového harmono-
gramu.  Zároveň bych chtěl poděkovat těm občanům 

ul. Družební, kteří se přidali ke stavebníkům a opravili si své ploty a zíd-
ky, čímž získala ul. Družební pěknější vzhled. Ing. Vlastimil Šmiřák

technický dozor investora, člen stavebního a investičního výboru

únikovkou a bitvou o poklad.
Tábor se uskutečnil ve Frýdlantě nad Ostravicí. O zázemí se staral skvělý 
tým, kterému tímto moc děkuji. Myslím, že děti byly nadšené a my spoko-
jení, že jsme jim mohli nabídnout týden dobrodružství a skvělých zážitků.
                                                                                          Jitka Hrazděrová
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25. výročí  zahájení cvičení jógy v Krásném Poli

Uběhlo už čtvrtstoletí od chvíle, kdy Antonie Bicanová dohodla s cvi-
čitelkou Ludmilou Piešovou z Velké Polomi,  že povede kurz  jógy 

v Krásném Poli. Zájem byl obrovský, ale kapacita byla omezena na 30 
cvičenek, protože se cvičilo v prostorách mateřské školy, a proto nemohly 
být uspokojeny všechny zájemkyně. Až po přestěhování kurzu jógy do tě-
locvičny základní školy mohl být počet zájemkyň navýšen. V současné 
době je zaregistrováno 48 jogínek, z nichž nejmladší je 43 let a nejstarší 
82 let, většinu tvoří důchodkyně. Kromě cvičení v tělocvičně byly orga-
nizovány zájezdy na Slovensko do Demänovské doliny na Chatu Kožiar 
v blízkosti  lyžařského střediska Jasná pod Chopkem. Nejprve to bylo 2 
x ročně (na  jaře a na podzim) a později 1 x za rok. Pravidelně  jsme se 
scházely  před Vánocemi  na  posezení  s  ochutnávkou  vánočních  dobrot 
a zpěvem koled. Na konci školního roku se scházely všechny 3 kurzy, kte-
ré Liduška Piešová vedla, a to z Ostravy - Kunčic, Velké Polomi a Krás-
ného Pole,  střídavě v Krásném Poli a Velké Polomi. Cvičenky  jsme  již 
znaly ze společných zájezdů. Také v Nízkých Tatrách jsme se věnovaly 
cvičení na ranních rozcvičkách před chatou nebo u skály, v případě špat-
ného  počasí  uvnitř  chaty. Kromě  cvičení  jsme  se  věnovaly  turistickým 
vycházkám, koupání v termální vodě v Bešeňové nebo Liptovském Mi-
kuláši v aqvaparku Tatralandia, Na Oravici nebo ve Vrbové ve Vysokých 
Tatrách. Navštěvovaly jsme také kulturní památky, např. vesnici Vlkolí-
nec, která je památkou UNESCO, Ledovou jeskyni nebo Jeskyni Svobo-

dy, přečerpávací elektrárnu Čierny Váh a další. Z turistických cílů byly 
nejvyšší vrcholky Chopok a Ďumbier. Večery patřily veselé zábavě s dis-
kotékou, odborným přednáškám pracovníků Tatranského národního parku 
a na závěr též maškarním bálům. Základní myšlenkou všech akcí byl vždy 
pohyb, ať už cvičení nebo turistika, plavání, veselá mysl a zpěv. Na závěr 
pobytu jsme vždy složily dlouhou báseň, ve které byly zachyceny zajíma-
vé okamžiky zájezdu. Při cvičení se nezaměřujeme pouze na dosahování 
dokonalosti asán (jogínské polohy), ale rovněž na zklidnění mysli, správ-
né dýchání a protažení všech svalů. Kromě jógy zařazovala naše Liduška 
i prvky Taj-či nebo rehabilitačního cvičení. Takže kromě karimatky pou-
žíváme také speciální balóny, podložky nebo cvičební gumy. Díky podpoře 
Městského obvodu Krásné Pole, který nám přispívá pravidelně na nájem tě-
locvičny, si mohou ženy z Krásného Pole udržovat dobrou kondici. Po smrti 
cvičitelky Lidušky v roce 2012 převzala štafetu Marie Drastichová, která 
jde v jejích šlépějích a které vypomáhá Věra Sladká nebo výjimečně zaska-
kuje i Zdeňka Tvarůžková z Velké Polomi. Díky cvičení bylo navázáno také 
spousta nových přátelství, vyměněny recepty na chutná jídla, květiny do za-
hrad atd. Důchodkyně berou cvičení zároveň jako společenskou záležitost, 
kdy je možno sdílet své radosti i starosti. Krkolomné prvky nejsou povinné, 
cvičení  dle  svých možností  a  zdravotního  stavu  zvládne  každý  zájemce. 
Cvičíme v rytmu dechu a hlavně pro sebe a své zdraví. Zveme mezi sebe 
další zájemkyně, zahajujeme v úterý 18. 9. 2018 v 16 hod.

Ing. Eva Mračanská 
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Mariánské obrázky v Krásném Poli
Krásné Pole patřilo, od svého založení před šesti sty léty až 

do nedávna, ke spíše chudším obcím. To se odrazilo mimo 
jiné i v tom, že máme na našem území poměrně skromně za-
stoupeny památky hmotné kultury, nějaké větší architektonic-
ké památky se u nás nevyskytují vůbec. Z movitých památek 
postavených do začátku 20. století se zachovaly pouze tři pa-
mětihodnosti, všechno jsou to stavby církevního charakteru.

Kaple u dnešní radnice, se sochou sv. Jana Nepomuckého, která  je 
poprvé připomínána v  roce 1771,  se  ještě v nedávných dobách  (do po-
stavení kostela v roce 2001) používala jako zvonička při vyzvánění umí-
ráčku, dříve oznamovala svým vyzváněním i poledne. Možná ještě starší 
byl původní dřevěný kříž na ulici U Skály, byl ale nahrazen betonovým, 
nesoucím  jako datum vzniku  rok 1874. Poslední hmotnou památkou  je 
kaplička „Všech svatých“ u hřbitova, v jejímž tympanonu je uveden rok 
jejího vzniku 1851. Tato stavba byla v roce 2008 prohlášena za národní 
kulturní památku ČR.

Zřejmě právě kvůli chudobě místních obyvatel našla potřeba „vyjá-
dřit se ve veřejném prostoru“ svůj místní, skromnější výraz – a tím jsou 
právě mariánské obrázky. Byly to prosté dřevěné vitrínky, později zaskle-
né, zavěšené na dřevěném kůlu. Ve vitríně byly nalepeny různé formy ob-
rázku Panny Marie. Byla to vlastně taková mnohem skromnější a levnější 
varianta Božích muk, tedy církevních cihlových staveb, které se vysky-
tovaly i v bohatších obcích ve Slezsku, hojněji byly rozšířeny v českých 
zemích. Do dnešního dne se v Krásném Poli dochovalo pět obrázků:

1. FOTO Obrázek se nachází na rozcestí ulic Nad Mlýnkem a Okolnice, 
v zahradě domu č.p. 131. Jeho účelem bylo patrně umístění na významné 
křižovatce ulic v  lokalitě zvané tehdy Zauličí. Stejně jako kdysi i dnes 
vede  kolem  trasa,  která  spojuje  centrální  část  obce  s  vodním mlýnem 
a kříží se s bývalou polní cestou, která tvořila takzvané „záhumení“ – dnes 
je to ulice Zauliční. 

2. FOTO Obrázek na ulici Záuliční v zahradě domu č.p.173. Důvod jeho 
umístění je nejasný, patrně tudy vedla spojovací ulička do centra obce.

3. FOTO Obrázek na ulici Družební před domem č.p 797 poblíž dneš-
ní „zadní“ vodárny. Ačkoli se to dnes tak již nejeví, i tento obrázek stál 
na křižovatce polních cest. Z jedné je současná ulice Družební, druhá pol-
ní cesta vedla šikmo přes dnešní areál vodárny, proto dnes již neexistuje.

4. FOTO Obrázek na ulici Družební na křižovatce s ulicí Opavskou. Ten 
sem byl přemístěn letos. Původně stál na křížení polní cesty z Krásného 
Pole do Plesné a  staré ulice Opavské,  takže vítal poutníky, kteří kolem 
procházeli  do  kostela  v  Plesné  přes  les Kostku. V  době  výstavby  Pro-
dloužené Rudné byl odmontován, pak rekonstruován a přesunut na dnešní 
umístění.

5. FOTO Na cyklostezce do Velké Polomi, kousek od stávajícího Mari-
ánského odpočívadla, se nachází původní mariánský obrázek. Pouze k to-
muto jedinému se dochovala pověst o účelu umístění – postavili jej zde 
zoufalí  rodiče  jako  symbolickou  prosbu  o  uzdravení  své  dcery. Kromě 
toho měl asi i ochrannou funkci, protože se nacházel poblíž bývalého dře-
věného mostku přes potok Mešnice, na cestě do kostela ve Velké Polomi. 
Tento obrázek posloužil jako inspirace ke stavbě nedalekého Mariánského 
zastavení při stavbě cyklostezky W v roce 2009.

Funkce obrázků byla různá, jak je popsáno výše. Některé měly „strá-
žit“  významné  křižovatky  či  nebezpečné  přechody,  jiné  sloužily  jako 
prosba či žádost o přímluvu k Bohu, nebo také jako poděkování za určité 
skutky.   V měsíci  květnu  se  kolem  některých  z  těchto  obrázků  konaly 
takzvané „májové“ –  sešli  se  sousedé a  sousedky z nejbližších  stavení, 
přinesli  si  stoličky nebo  jen obyčejné desky na sezení a modlili  se pod 
širým nebem růženec.

Mezi  léty  2013  až  2017  byly  všechny  obrázky  zrekonstruovány. 
Byly  opraveny  nebo  zcela  nahrazeny  dřevěné  části,  původní  obrázky 
Panny Marie byly naskenovány, graficky zrekonstruovány, nově vytiště-
ny a umístěny zpět na své místo. Přestože se jedná o skromné upomínky 
na minulost, dojímají nás dodnes svou prostotou a čistotou stylu. I když se 
Krásné Pole nemůže chlubit velkými pamětihodnostmi, toto naše dědictví 
předků jsme zachovali a předali našim následovníkům.

Pokud si někdo pamatuje více k historii těchto památek, sdělte je prosím 
redakci Krasničanu. Rádi o nich budeme informovat ostatní občany.       (sol)

1. 2. 3. 4. 5.

SDH Jakartovice
V sobotu 14. 6. 2017 se v  Jakartovicích na Opavsku usku-

tečnil  tradiční hasičský závod v netradičních disciplínách. 
Závodníci museli překonávat místní rybník po úzké lávce, zpět 
pádlovat rukama na pramičce a ve finále museli rozhýbat starou 
ruční stříkačku a trefit proudem vody stanovený terč.

V letošním ročníku si vynikajícím způsobem vedlo i družstvo 
„mužů“ z Krásného Pole ve složení Nováková, Štefková, Lukáš 
Herbst, Miroslav Šiška, Kotala, Kamil Výtisk. V konkurenci 22 
družstev, se dvěma dívkami v družstvu, se umístili na fantastic-
kém 3. místě s časem 1:21:11 za druhou Jamnicí (1:17:69) a vítěz-
ným družstvem Bobrovníků (1:12:40).               Výbor SDH

DRAKIÁDA
Kulturní komise Mob Krásné Pole Vás zve na drakiádu. Dra-

ky  vypustíme  v  neděli  4.  listopadu  2018  ve  14:00  hodin 
na travnaté ploše za hřištěm TJ Sokol. Všichni piloti svých po-
domácku vyrobených draků dostanou malou odměnu.
Špekáčky, brambory pečené v ohni, svařák a jiné dobroty budou 
zajištěny pořadateli. V případě špatného počasí se akce nekoná.

                                                           Jan Pandularis



strana 15

Zpravodaj KRASNIČAN 

Zadržování vody v krajině
Letošní léto jasně odhalilo omezenou schopnost české krajiny zadržo-

vat vodu. Z velké části za to může činnost člověka, konkrétně způ-
soby  polního  hospodaření  a  neuvážené  změny  hospodaření  s  vodními 
plochami, zejména s rybníky. Kvůli tomu také letos uhynulo mnoho ryb. 
Nemůže za to ale jenom sucho.

Jedním ze stěžejních problémů naší krajiny v souvislosti s její nízkou 
schopností zadržovat vodu je nedostatek drobných vodních ploch, které 
by  jednak dokázaly vodu zachytit,  jednak by  snižovaly  teplotu krajiny, 
a tím i odpar vody z ní. Na rozdíl od přehrad, které slouží hlavně ke zlep-
šení lokální vodní bilance a jako zdroj vody pro lidi, představují rybníky 
celoplošné řešení prospívající zejména krajině a pestrosti životního pro-
středí (biodiverzitě).

V současné době zaujímají plochy všech rybníků v České republice 
zhruba 52 000 hektarů, v minulosti to ale bylo více než 180 000 hektarů. 
To je všeobecně známo. Méně známá je ale skutečnost, že jen od poloviny 
19. století zaniklo na území dnešní ČR celkem 4 927 rybníků o celkové 
rozloze přes 10 654 hektarů.

Zánik rybníků a mokřadů
Podle dokumentací státních podniků Povodí, které k tomu mimo jiné 

využily jako podklad také vojenská mapování z let 1836 až 1852, zaniklo 
nejvíce  rybníků  (1 927) v  regionu v současné době obhospodařovaném 
Povodím Moravy. Celková plocha zaniklých rybníků činí přitom na již-
ní a střední Moravě 1 468 hektarů. V území Povodí Labe zaniklo 1 646 
rybníků, avšak výrazně větších, neboť plocha těchto rybníků činila 4 024 
hektarů.

V území Povodí Odry sice zaniklo v minulosti jen 95 rybníků, jejich 
celková  plocha  ale  činila  2  862  hektarů. V Povodí Vltavy  zaniklo  837 
rybníků o ploše 1 925 hektarů a v územně nejmenším Povodí Ohře pak 
zaniklo 422 rybníků, které se rozkládaly na ploše přes 376 hektarů. Je do-
cela ilustrativní, že počet nebo rozloha zaniklých rybníků se docela dobře 

kryjí s oblastmi, které v současné době nejvíce trpí suchem.
Nejde ale  jen o  rybníky. Podle odhadu Ministerstva životního pro-

středí se jen v průběhu minulého století na území ČR snížila také plocha 
mokřadů, a to o více než 64 procent. Mezi mokřady mimochodem patří 
i rybníky, podle Ramsarské úmluvy o mokřadech je totiž pojem „mokřad“ 
mnohem širší – patří do něj „území bažin, slatin, rašelinišť i území pokry-
tá vodou, přirozená i uměle vytvořená, trvalá či dočasná, s vodou stojatou 
či tekoucí, sladkou, brakickou či slanou, včetně území s mořskou vodou, 
jejíž hloubka při odlivu nepřesahuje šest metrů“.

Role mokřadů a rybníků
Mokřady v širším slova smyslu a rybníky v užším slova smyslu mají 

samozřejmě  v  krajině  celou  řadu  rolí. Kromě  zmiňovaného  zadržování 
vody v krajině a zlepšení lokálního klimatu je to především čištění vod, 
což v minulosti zabezpečovaly především soustavy několika rybníků nad 
sebou. Takových rybničních soustav už je ale dnes poskrovnu. Dnes jsou 
totiž rybníky vnímány zejména jako plochy pro chov ryb.

Produkční  využití  rybníků  sice  zřejmě  řadu  rybníků před možným 
vysušením zachránilo, intenzivní nebo polointenzivní chov ryb ale s se-
bou nese jiné problémy. V letošním roce se stal jejich symbolem největší 
jihomoravský rybník Nesyt, v němž kvůli nedostatku kyslíku uhynulo 100 
tun  ryb v  hodnotě  pěti milionů korun. Stejně  jako  za  nižší  úrodu nebo 
za chřadnutí lesních porostů je i v tomto případě viněno počasí.

Alespoň jedna dobrá zpráva týkající se rybníků ale v poslední době 
zazněla – stávající ministr zemědělství Miroslav Toman se nechal slyšet, 
že obnova a budování rybníků v případě, že se tak bude dít na pozemku 
vlastníka, bude možná bez stavebního řízení a stavební řízení týkající se 
budoucích rybníků obecně se výrazně zjednoduší. To je skutečně důležité, 
protože současná byrokracie spojená se stavbou nových rybníků je hlavní 
důvod, proč jich zrovna moc nevzniká.

PETR HAVEL, Autor je agrární analytik

Nález mikroplastů v mořské soli a mořských plodech 

Mikroplastové částice doprovází lidstvo poměrně krátkou dobu a o je-
jich vlivu na zdraví člověka se zatím příliš neví. Nepodařilo se tak 

doposud ani vyvrátit možnost, že by mohly škodit. Časopis dTest otestoval 
spolu se zahraničními spotřebitelskými organizacemi přítomnost mikro-
plastů v potravinách mořského původu. 

Do životního prostředí se uvolňuje velké množství drobných plasto-
vých částic. Pocházet mohou z kosmetiky, textilu, pneumatik nebo z roz-
padajících  se  umělohmotných  předmětů.  Tyto  mikroplasty  roznáší  vítr 
a odpadní voda po celé planetě. „Mořští živočichové pozřou mikroplasty 
rozptýlené ve vodě a některé v nich mohou zůstávat. V pokrmech z krevet 
a mušlí se část mikroplastů dostává na náš talíř a pak do našich zažívacích 
traktů. To je důvod, proč jsme na přítomnost mikroplastů otestovali potra-
viny mořského původu,“ popisuje Hana Hoffmannová, šéfredaktorka ča-
sopisu dTest a dodává: „Zajímalo nás, do jaké míry jsou umělou hmotou 
kontaminovány potraviny, které se prodávají v Evropě.“ 

Podle vědeckých hypotéz by mohly mikroplasty zvyšovat vstřebatel-
nost některých chemikálií do těla. Jejich povrch totiž odpuzuje vodu a do-
káže na sebe navázat řadu chemikálií, například polychlorované bifenyly 
(PCB) nebo polyaromatické uhlovodíky (PAH). To by mohlo být z pohledu 

vědců  zdrojem  skutečné  jedovatosti mikroplastů. Kromě  ní  se  výzkumy 
zabývají i otázkou mechanického působení plastových částic v organizmu. 

Mezinárodní tým, v němž byly kromě Česka zapojeny Francie, Itálie, 
Dánsko, Španělsko, Belgie, Finsko a Rakousko, zaslal do specializované 
laboratoře vzorky mořské soli, mušlí a krevet nakoupených v různých ev-
ropských státech se zadáním zjistit, zda se v nich nacházejí mikroplastové 
částice.

Analýza prověřila 29 vzorků korýšů, 35 vzorků mušlí a 39 vzorků 
mořské soli. Mikroplastovými částicemi byly zatíženy zhruba dvě třetiny 
testovaných vzorků v každé z kategorií. „Nejvíce mikroplastových částic 
– více než 30 kusů ve 100 g – laboratoř našla ve vzorcích mořské soli fleur 
de sel, v překladu jde o solný květ. Důvodem vyššího znečistění plastem 
by mohl být způsob zpracování, při kterém se mořská voda pomalu od-
pařuje v mělkých pánvích blízko moře,“ konstatuje Hana Hoffmannová 
a dodává: „Tento druh soli bývá považován za nejchutnější a patří k těm 
nejdražším. Mořskou sůl ale nezatracujme úplně. Průmyslově vyráběná 
sůl obsahovala šestkrát méně mikročástic plastu než fleur de sel.“ 

Dle odborných studií dokážou částice o velikosti do 10 µm prostoupit 
přes střevní tkáň až do lymfatického a imunitního systému. Nejvyšší podíl 
mikroplastových částic „průchozí“ velikosti odhalila laboratoř v soli fleur 
de  sel,  a  to  20 %. V mušlích  a  korýších  se  jich  vyskytovalo  o  poznání 
méně – okolo 5 %. Pro lidské zdraví by mohly být rizikovější mikroplasty 
vdechnuté  z  ovzduší. Zde  se  naopak  ukazuje,  že  čím větší  částice,  tím 
horší dopad na plíce. Zatímco částečky malé velikosti je možné vydech-
nout zpět, případně si s nimi poradí plicní čisticí mechanismy, velké by 
v plicích mohly zůstávat.

Co jsou mikroplasty? Typickým příkladem jsou umělá vlákna, napří-
klad uvolněná z fleecového oblečení nebo plastových odpadků o velikosti 
od 100 nanometrů do půl centimetru.
Kompletní výsledky testu najdete na webu www.dtest.cz/mikroplasty. 

Hana Hoffmannová
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TOM PAPRSEK

V posledním červnovém víkendu jsme s rodiči a našimi staršími členy 
postavili náš letošní tábor v Olšovci u Hranic na Moravě. Moc bych 

chtěl poděkovat všem, kteří přijeli pomoci - rodičům našich členů. Zejmé-
na panu Chalcařovi, Bajgarovi, manželům Střelkovým, Jurčíkům z Dolní 

Lhoty, Horákům, našim starším členům a další skoro čtyřiceti  lidičkám 
z dalších turnusů - rodičům, vedoucím a dětem, kteří nám pomohli z hro-
mady dřeva  a plachet vytvořit náš letošní letní tábor...
Karel Závadský, TOM 4345 Paprsek, Ostrava-Krásné Pole

Tenisový kroužek při ZŠ v Krásném Poli
V nadcházejícím školním roce 2018/2019 

bude  opět  probíhat  kroužek  tenisu  pro 
děti ve věku 4 - 6 let. Tréninky se budou ko-
nat  v  pondělí  v  tělocvičně  ZŠ  Krásné  Pole 
od 16 do 17 hod. pod vedením trenérky Alice 
Sommerové, odchovankyně TŠ Juniortennis, 
stále aktivní hráčky dospělého družstva VŠB-
-TU Ostrava.

Trénujeme zábavnou formou v menších 
skupinkách 3 - 5 dětí a klademe důraz na vše-
obecný rozvoj koordinace a správné technic-
ké základy. Hlavním cílem je nadchnout děti 
pro tento krásný celoživotní sport.

Děti,  které  mají  zájem  o  intenzivnější 
přípravu, stejně jako bývalí absolventi teniso-
vého kroužku, kterým již prostory v tělocvič-
ně nestačily, se mohou dále rozvíjet v teniso-
vé škole  Juniortennis.
Více informací:

Mgr. Ivo Bajgar 737 436 848, 
ivobajgar@volny.cz, 
www.juniortennis.cz
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SKVĚLÁ SEZÓNA TENISTY PATRIKA HOMOLY 

Žák 9. třídy ZŠ v Krásném Poli a letošní medailista z mistrovství ČR 
zažívá vynikající sezónu. Po vítězství na několika prestižních turna-

jích dostal pozvánku i na reprezentační soustředění, kde hrál vyrovnaně 
s nejlepšími hráči Evropského žebříčku a zanechal výborný dojem.

Dovolte, abych Patrika představil, protože tento skromný kluk určitě 
za zmínku stojí.

Patrik začal ťukat tenis ve svých 6 letech se svým bratrem v naší te-
nisové škole JUNIORTENNIS a jeho pokroky v prvních měsících a letech 
nebyly nijak výrazné, spíše naopak. Kluci, které  jsem měl v tréninkové 
skupině, Patrika vůbec nebrali v potaz a nechtěli s ním ani trénovat pro 
jeho slabou výkonnost. Opravdu, Patrikovy výsledky do 12 let byly spíše 
průměrné. Nicméně jsem si všiml jeho pracovitosti, kreativity a zdravého 
sebevědomí.

Na trenérských kurzech, školeních, ve všech odborných časopisech 
(a  nejedná  se  zrovna  jen  o  tenis)  pořád  slyšíme,  že  děti  by  se  neměly 
od malička přetěžovat vysokými tréninkovými dávkami. Praxe je ovšem 
jiná. Rodiče (bohužel je v tom podporují i trenéři) vidinou úspěchů začí-
nají vozit děti na tréninky již od předškolního věku mnohdy každý den. 
Samozřejmě toto dítě, pokud je navíc pohybově nadané, zpočátku má vý-
razně navrch nad svými vrstevníky, ale za jakou cenu. Tyto děti později, 
ve věku 13 - 15 let, vesměs ztrácejí chuť do tréninku a často končí se spor-
tem vinou degenerativních změn pohybového aparátu. Za svých skoro 25 
let praxe jsem již viděl takových negativních příkladů dost.

Podstatné je děti naučit výbornou techniku úderu i pohybu a zvolit 

přiměřenou  dávku  tréninku  i  zúčastněných  turnajů.  Zápasy  jsou  nevy-
hnutelné, ovšem je třeba hráče usměrňovat a neobjíždět turnaje všechny, 
i když by děti mnohdy chtěly. Také bych doporučil zúčastňovat se formou 
kroužků i jiných pohybových aktivit. 

U  Patrika  jsme  šli  opačnou  cestou.  Zpočátku  tréninky  2x  týdně, 
do toho fotbalové tréninky v Sokole. Když již měl výkonnost na to, aby 
vyhrál alespoň nějaký zápas, začal tenisové turnaje objíždět. Postupně se 
přidal 3.  trénink, výhry začaly přibývat. Turnaje  jsme s  rodiči plánova-
li  tak,  aby  se  nestrávilo mnoho  času  na  cestách.  Proč  jezdit  na  turnaje 
do Čech a honit body do žebříčku, jak to dělali jiní, když okolo Ostravy 
bylo turnajů dost. Když začal Patrik vyhrávat tyto menší turnaje, někdy si 
s maminkou udělali větší výlet. Jakmile jsem poznal, že Patrik kluky v mé 
tréninkové skupině převyšuje, hledali jsme jiná řešení. Patrik začal jezdit 
za hráči i z jiných oddílů, což bylo pro jeho motivaci přínosné. Ozval se 
Prostějov, přední klub v  republice, kde  se připravují naši nejlepší hráči 
Berdych, Kvitová,  Šafářová  atd.,  zda  by  k  nim mohl Patrik  přestoupit. 
A tak již Paťa jezdí pravidelně za přípravou i tam. Já sám jsem moc rád, 
že se nadále mohu aktivně podílet na Patrikově přípravě a poskytovat mu 
technické rady. V zápase, přiznám se, bych mu již nestačil. Skutečnost, 
že Patrik ve svých 14,5 letech, jako jeden z mála, doposud neřešil jediné 
vážnější zranění a  je stále hladovější po tréninku, mi napovídá, že naše 
cesta byla správná.

Jednu důležitou poznámku, bez které by tento článek vůbec nevznikl, 
bych ale chtěl zdůraznit. Je to role Patrikových rodičů a rodiny, kteří se 
starají  o veškeré nezbytné  zázemí. Maminka Hanka  tenisem zcela  žije, 
s Patrikem absolvuje veškeré turnaje a tréninky. Není ovšem jako většina 
ostatních rodičů, kteří dovezou děti na trénink, odjedou nakoupit a za ho-
dinu  si  ho  vyzvednou  nebo  stráví  tréninkovou  jednotku  s  očima  přile-
penýma na mobilu. Maminka prakticky obětuje Patrikovi veškerý volný 
čas, bez toho by Patrik nebyl tam, kde v současnosti je. Určitě by to samé 
dělal pro své kluky i otec Radim, který vše bedlivě sleduje, ovšem jeho 
starost o obchod mu to neumožňuje. Bratr Erik pomáhá s učivem, protože 
v nějakých hodinách ve škole Paťa chybí.  Patrik si jejich obětavost bude 
určitě vždy pamatovat.

Připravoval jsem několik hráčů, kteří patřili do české reprezentace, 
některé od prvních krůčků, některé od žákovského věku, nicméně můžu 
zodpovědně  říci,  že  málokdo  z  nich  byl  tak  pracovitý  a  pokorný  jako 
Patrik. Proto věřím,  i když  je Paťa  teprve na začátku cesty, že s  těmito 
vlastnostmi to daleko dotáhne. A kdyby to v obrovské konkurenci třeba 
nevyšlo, aspoň si bude moci říci, dal jsem tomu, co bylo v mých silách.

Mgr. Ivo Bajgar, www.juniortennis.cz

TJ SOKOL KRÁSNÉ POLE z.s.
Tělovýchovná jednota Sokol Krásné Pole slaví 70 let od svého vzniku.

Tělovýchovná jednota Sokol Krásné Pole slaví postup našich fotba-
listů do Krajského přeboru  1. B. třídy. https://is.fotbal.cz
Tělovýchovná jednota Sokol Krásné Pole má již 6 mládežnických fot-
balových mužstev. 
Tělovýchovná jednota Sokol Krásné Pole  jako úřadující Mistr České 
republiky v Offroad Maratonu – což je celorepublikový seriál enduro-mo-
tokrosových vytrvalostních závodů - má skvěle našlápnuto a opět úspěšně 
reprezentuje městský obvod a region.       
více na ČT Sport, NOVA Sport1, 2, NOVA Action
TJ děkuje za podporu:
Statutární  Město  Ostrava,  MO  Krásné  Pole,  RIDERA  BOHEMIA  a.s, 
CANIS SAFETY a.s  KARBONIA spol. s r.o., STOLAŘSTVÍ ROMAN 
TICHÝ,   POTRUBÍ SEIDLER  s.r.o., HOMOLA a.s. Hotel NIKOLAS,  
NAVRÁTIL&PARTNEŘI  ADVOKÁTNÍ  KANCELÁŘ  s.r.o.,  TEKO 
TECHNOLOGY s.r.o., TANDEM GROUP  spol. s r.o. KOOPERATIVA 
POJIŠŤOVNA a.s. VIG,  IN PARK AREÁL OSTRAVA a.s, AUTOSKLO 
PORUBA  s.r.o. FARMA ŠVIDRNOCH s.r.o., CORMEN s.r.o., PONDY 
K s.r.o., QUALITOP s.r.o. ŘÍZKÁRNA VERANDA, VÝKOPY PAVEL 
BOHÁČ,  JIŘÍ TESLÍK, PAVEL BYSTRIANSKÝ, ANTONÍN ŽÍDEK, 
PETR VARECHA, DAVID NIKL 
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TJ SOKOL Krásné Pole 
- kategorie žáci
S koncem prázdnin a začátkem školního roku začala také nová fotba-

lová sezóna. Ohlédněme se však ještě za loňským ročníkem mladších 
žáků, který hráči  zvládli  výborně. V  jarní  části  vyhráli  všechny zápasy 
a také díky tomu obsadili konečné druhé místo v tabulce. K tomuto umís-
tění  přispěla  zvyšující  se  kvalita  individuálních  dovedností  jednotlivců 
a celkově lepší herní projev týmu. Po soutěži následovalo, jako již kaž-
doročně, fotbalové soustředění, tentokrát v Bystřici, kde v rámci přípravy 
kluci odehráli  dvě utkání,  s  domácím  týmem a družstvem Oldřichovic. 
Obě utkání skončila pro tým Krásného Pole výhrou. Součástí pobytu, kro-
mě výšlapu na Javorový vrch, byla i návštěva bobové dráhy v Mostech 
u Jablunkova. Největším zážitkem však byla jízda na motokárách na Steel 
Ringu v Třinci, která byla odměnou za úspěšnou sezónu a jejich umístění 
v soutěži. To vše mohli kluci zažít hlavně díky podpoře TJ Sokol Krásné 
Pole a s přispěním sponzorského daru z řad rodičů Martina Stopy a Jana 
Frodla, za což všem patří dík. 
Vstupujeme do  nového  ročníku. Ten  přináší  změnu  v  podobě  náročné-
ho programu. Kluky čeká účast v kategorii mladších, ale nově i starších 
žáků. V úvodních utkáních mladší žáci zvítězili, v kategorii starších žáků 
na vítězství zatím čekáme. Největší radostí je však nadšení hráčů, podpora 
rodičů a skvělá atmosféra na domácích i venkovních zápasech. Doufáme, 
že i letos navážeme na loňské úspěchy.

Marie Slončíková

Martin Prokeš ml. Foto ze zápasu s Chuchelnou. Krásné Pole zvítězilo 3 : 0.
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TJ Sokol - družstvo dorostuTabulka muži po šesti kolech

„V uplynulém ročníku skončil náš dorost celkově na 7. místě z jedenác-
tičlenné skupiny. Výkony i umístěním to byla sezóna průměrná, za hlav-
ní klad je třeba pokládat to, že se podařilo udržet mládežnické družstvo 
v chodu“, říká dlouholetý trenér Pavel Bystrianský.  
Přípravu na další sezónu už převzal jako trenér pan Radek Filipec, Pavel 
Bystrianský zůstává jako vedoucí družstva. Z dosavadního kádru odchá-
zejí do kategorie mužů  tři hráči, pro příští  sezónu se podařilo zajistit 4 
nové hráče. 
Jaký je úkol pro příští sezónu? „Hrát dobrý fotbal, aby měli kluci chuť spor-
tovat a nepodlehli jsme trendu poslední doby, kdy se hlavně mládežnická 
družstva  ruší pro nedostatek zájmu  jak hráčů,  tak  i klubů. Myslím si,  že 
u nás poskytujeme solidní zázemí, věřím, že i kluky to baví a nastupující 
sezónu uhrajeme lépe než tu minulou.“ Uzavírá Pavel Bystrianský.
K uvedenému je třeba dodat, že skutečně v Ostravě a okolí bylo v posled-
ních  létech  zrušeno  několik  desítek mládežnických  družstev,  někde  byly 
zrušeny celé kluby. Není to záležitost jen Ostravska, nedávno byl podobný 
trend popsán v dokumentu režiséra Koháka jako celorepublikový fenomén. 
O to více těší, že náš TJ Sokol jde proti tomuto negativnímu trendu. V sou-
časnosti máme dokonce 6 mládežnických družstev – přípravku, U9, U11 
(družstvo do 9, respektive do 11 let), mladší žáky, starší žáky a dorost.
Takže do další sezóny všem sportovcům hodně štěstí, sportovních úspě-
chů a hlavně – VYDRŽET.

Redakční rada

Mattoni půlmaratón
Mattoni  půlmaratón  je  ná-

zev  druhého  největšího 
půlmaratónu v ČR. Závod pro-
vází  strhující  atmosféra  a  trasu 
lemují davy diváků.
Letos 23. června se konal 8. roč-
ník  a  jednou  ze  závodnic  byla 
i  Lenka  Honejzerová  (rozená 
Malyšková)  z  Krásného  Pole. 
Z  počtu  téměř  7  tisíc  závodní-
ků se umístila na krásném 409. 
místě. Velká gratulace.

Za TJ Sokol Martin Prokeš

ŠPARAKU, NEZLOB SE !!!             sobota 17. 11. 2018 
V sobotu 17. 11. se ve velkém sále Restaurace U Čestmíra 
uskuteční druhý velký turnaj v Člověče, nezlob se! 
Od 14:00 proběhne zápis účastníků a od 14:30 hod se do toho 
dáme! Bude to vyřazovací boj! Zahrát si může přijít opravdu 
každý. Pro výherce budou připraveny ceny a čestné diplomy ☺ 
Zápisným na turnaj bude cena do slosovatelné tomboly. Opět  
prosím přineste takový dáreček, který byste si sami přáli 
vyhrát ☺ 
Dříve vyřazení se určitě nebudou zlobit a ani se nebudou 
nudit. Připravíme vám opět zábavu v podobě dřevěných 
hlavolamů a dalších stolních her.  

Nebude chybět ani soutěž ve skládání hlavolamu století „Rubikovy kostky“ na čas. A aby toho nebylo 
málo, pro ty, kteří dávají přednost černým a bílým figurkám před těmi pestrobarevnými,  
je připraven „šachový turnaj“. Vítěz, který projde vyřazovacím bojem, si zahraje duel s naším starostou Ing. Tomášem 
Výtiskem. Loni se tato výhra ukázala jako velké lákadlo pro naše mladé šachisty. 

Přijďte si zpříjemnit podzimní listopadové odpoledne a podvečer, všichni jste srdečně zváni, těšíme se na vás !!!! 
Bližší informace naleznete před turnajem na FB Krásné Pole! 
 

1.    Ostrava - Jih  6  6  0  0  21:01  18
2.    Velké Hoštice  6  4  1  1  11:05  13
3.    Slovan Ostrava 6  4  0  2  16:14  12
4.    Hať  6  3  2  1    11:11  11
5.    Řepiště  6  3  1  2  14:16  10
6.    Kozmice  6  3  1  2  9:12  10
7.    Klimkovice  6  2  2  2  15:13  8
8.    Strahovice  6  2  2  2  11:12  8
9.    Bohuslavice  6  2  1  3  9:09  7
10.  Darkovice  6  2  1  3  13:14  7
11.  Krásné Pole  6  2  0  4  12:16  6
12.  Velká Polom  6  1  1  4  9:14  4
13.  Chuchelná  6  1  1  4  9:16  4
14.  Šilheřovice  6  0  1  5  9:20  1
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Inzerce

Letní tábor hasičů
Jako  každým  rokem  i  letos  proběhl letní stanový tábor pořádaný našim 
sborem. Uskutečnil se v termínu 8.7.-
20.7.2018  v  Dolních  Nětčicích.  Jako 
druhý turnus jsme se vyhnuli nejchlad-
nějším teplotám, které postihly naši re-
publiku první týden v červenci. Na nás 
vyšlo  pravé  letní  počasí.  To  nám 
umožnilo  uskutečnit  celotáborovou 
hru bez omezení a děti si  to také pat-
řičně užily. Všechna družstva soutěžila 
s obrovským nasazením a my vedoucí 
jsme  jen  koukali,  jak moc  jim  záleží 
na  konečném  výsledku.  I  přes  to,  že 
nemohli  být  první  všichni,  odjížděly 
děti nadšené a zároveň smutné. Vždyť 
těch  čtrnáct  dnů  uběhne  tak  rychle, 
když se člověk baví. Ale co, rok uteče 
jako voda a za chvilku se zase sejdeme 
a prožijeme opět ty kouzelné dva týd-
ny. A teď mluvím za děti i za vedoucí 
„ Už aby to bylo“.            Dušan Riedl

Divadelní pozvánka
Říjen rovná se v Krásném Poli již několik let Tyjátr Krasnický. Nejinak 

tomu bude i letos. Krátce tedy k jednotlivým představením. 
Po letech se v Krásném Poli opět představí Divadlo Devítka. Na Ostravsku zřej-
mě nejprofesionálnější   ze všech amatérských divadel. Tentokrát budou hrát  
o lásce a o smrti a my se budeme smát a taky plakat, tak trochu čechovovské 
představení. No to jsme zvědaví, neukrojili si devítkáři příliš silný krajíc?
Dobroslavické Dodivadlo znají krasničtí diváci zatím jen z jejich předsta-
vení pro děti. Letos poprvé na Tyjátru pro publikum dospělé.  Komedie 
z prostředí kadeřnického salónu nemůže zklamat, už jen proto, že nebude 
chybět  obligátní  postava  gaye.  Bez  této  komické  figury  se  zřejmě,  dle 
představ současných dramatiků, dobrá komedie prostě neobejde. 
Absintový  klub  les  uvede  U  Čestmíra  poprvé  muzikál  a  hned  under-

KrpolCup 2018
Na hřišti u ZŠ Krásné Pole proběhl 1.9.2018 turnaj v hokejbale, kde 

se  tradičně  setkávají  výběry místních hráčů,  zastupující  své  rodné 
části obce. Tento ročník pořádal střední konec. I když se s počtem hráčů 
tradičně řadí mezi nejchudší, organizaci zvládl včetně objednávky počasí, 
které vyšlo na minuty přesně.
Zápasy byly jako vždy plné emocí, které korigoval ligový rozhodčí mistr 
Zoubek. Atmosféru doplnili fanoušci všech týmů, kteří podporovali své 

groundový.  Hru „Slávek Novák aneb příběh opravdového herce, který se 
opravdu stal“ napsal a zrežíroval Tomáš Vůjtek, dramatik, který se věru 
nebojí  otevírat  témata,  jež  našincům nejsou  úplně  příjemná. Otevírá  je 
s humorem, po němž ovšem zůstává  jakási pachuť, možná  i  stud. Ten-
tokrát  na  téma  spolupráce  s STB. V hlavní  roli  přední  ostravský herec 
a hybatel zdejšího uměleckého dění Přemysl Bureš.  
S uměleckou formou stand-up comedy se poslední dobou na českých diva-
delních prknech roztrhl pytel. A protože Tyjátr jde s dobou, uvidíme letos 
stand upy hned dva. Bude to bezprostřední a bude to, jak jinak, legrace. 
Nedílnou součástí Tyjátru je folklórní sekce. Stejně jako loni ji obstarají 
Krasnické děvuchy a dívčí cimbálová muzika Hlubinka.
Představení se uskuteční v malém sále Hostince U Čestmíra. Jen 27.10. 
2018 se Tyjátr přestěhuje do krasnického planetária. Doprava je zajištěna 
tímto způsobem - autobus odjíždí od prodejny Budoucnost na ulici Pohoří 
v 17:30 h a od budovy radnice v 17:40 h.                  Marek Plhák    

vybrané hochy k maximálním výkonům na hřišti i v zázemí s občerstve-
ním. Konečný výsledek pak potvrdil průběžné pořadí týmů z předchozího 
roku.
Kobzole si odnesli Kuferkáři, bronz Střední konec, stříbro Horní konec 
a zlato Dolní konec. Ukončením turnaje samozřejmě nastal čas svědomi-
tých příprav na další ročník KrpolCupcu 2019, který se bude konat opět 
za rok a budeme doufat, že zamíchá pořadím týmů BO!!! ne stereotyp, ale 
BO!!! KRPOLCUP!!!
Děkujeme za podporu obci Krásné Pole, sponzorům, organizačnímu týmu 
a především nadšeným fanouškům BO!!! bez nich by to nebylo ono.
           Petr Škola
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Svatojánská noc
V pátek 22. 6. jsme si již potřetí společně připomněli tradice spojené 

s letním slunovratem a Svatojánskou nocí.
U radnice se sešla spousta lesních bytostí a za hudebního doprovodu jsme 
se přesunuli na pole za fotbalovým hřištěm. O kulturní program se opět 
postaral folklorní soubor Krasničanek a tentokrát i Krasnické děvuchy.
Pak hlavní divoženky ohodnotily ty nejlepší lesní bytosti malými cenami. 
Hlavní cenou, kterou nám věnovala a vlastnoručně vyrobila Lenka Leh-
nertová, byl krásný pohádkový dort. 
Během  odpoledne  si  návštěvníci  mohli  nakoupit  krásné  drobnosti 
v Krámku U dvou čarodějek, nechat si vyvěštit budoucnost z karet, děti si 
za pomocí divoženek vyrobily spoustu svatojánských věnečků a naplnily 
mnoho kouzelných škapulířů sušenými bylinkami, prověřily své znalos-
ti o zvycích a obyčejích spojených se Svatojánskou nocí na Svatojánské 
stezce, zaskákaly si přes svatojánské ohně. 
Vrcholem  odpoledne  pro  děti  se  stalo  hledání  pokladu.  Tentokrát  děti 
hledaly kapradiny s veršovanými úkoly a podle nich se opravdu rychle 
dostaly k pokladu, který pečlivě hlídala krásná lesní víla se svatojánskou 
šelmou;-)
Bohužel se nám k večeru zkazilo počasí, a tak se nalezené sladkosti roz-
dávaly v dešti a ohňová show musela být odvolána. Místo ní se nám ale 
naskytl pohled na úžasnou duhu.
Děkuji celému Týmu Léta a hlavním divoženkám za spolupráci, stejně tak 
spoustě dalším dobrovolníkům, kteří  se nezištně  zapojili  do organizace 
této akce, místním dobrovolným hasičům a TJ Sokol za bezchybnou spo-
lupráci a MO Krásné Pole za finanční podporu této akce. 
               Za organizátory Zuzana Vojkůvková
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Viktor bude i v této sezóně hrát dobře!
aneb Také Zdenička nám fandí 
Léto  končí,  sezóna  začíná… Také  stolním  tenistům  v Krásném  Poli 

začíná  nová  soutěžní  sezóna. Do boje  o  přední  příčky  v městském 
přeboru stolního tenisu se v nové sezóně pustilo hned pět týmů místního 
pingpongového oddílu. Je to celkem 24 hráčů, z toho 3 ženy, což je v sou-
těži rarita.
Ovšem ani v létě pingpongáři nezaháleli. Během prázdnin probíhal již 
3. ročník turnaje O pohár místostarostky. Celkem pět hracích dnů ve čtyř-
hrách vyvrcholilo první zářijovou neděli. Dík patří místostarostce, paní 
Zdeničce Kláskové, která neváhala obětovat část víkendu a přišla v neděli 
dopoledne místní stolní tenisty podpořit. Především ale slavnostně předa-
la ceny vítězům turnaje. Dík patří také hlavnímu organizátorovi turnaje, 
Luďkovi Cabišovi. 
První zářijovou neděli skončil letní turnaj a v pondělí začala nová sezóna 
místním derby. Všichni členové oddílu stolního tenisu Krásné Pole jsou 
řádně „vyhecovaní“ a na pingpongová klání se už opravdu moc těší… 
A Viktor? Ten bude hrát, stejně jako ostatní, skvěle  …

23. ročník - VESNICKÉ SPORTOVNÍ HRY 2018 - celoroční sportovní soutěž obcí

LUKOSTŘELBA-VÝSLEDKY SOUTĚŽE
Lukostřelby se letos zúčastnilo 33 startujících z 9 obcí. Počasí se po pá-

tečním dešti umoudřilo a tak na střelce čekalo v okolí Rybářské bašty 
Pod Majerákem jen trochu vlhčeji pod nohama, ale naštěstí za příjemné 
teploty a bez deště.
Lukostřelci se potkali opět s malou inovací soutěže, kdy se zásluhou 1. in-
diánské  zbrojovky  rozšířil  počet  stanovišť  na  10. Na  každém pak měli 
k dispozici 3 pokusy. Soutěž v tomto formátu je pro střelce velmi zajíma-
vá a napínavá. Diváci si ji však v lesním terénu moc neužijí. 
Letos překvapila Polanka svou novou africkou akvizicí a velkou diváckou 
podporou. Výsledek asi  trošku zklamal, nicméně ani některým tradičně 
úspěšným střelcům letošní podmínky úplně nesedly. 
O první pozici v družstvech se poprala domácí Velká Polom s Krásným 
Polem  a  po  vyrovnaném  souboji  po  několika  letech  lukostřelbu  těsně 
vyhrála. Ani mezi  jednotlivci  „nedal  čichnout“  ostatním domácí Vláďa 
Dostál a suverénně zvítězil s náskokem 26 bodů před druhým Petrem Hru-
bým /KP/ a opět polomákem Tomášem Lazeckým
Ostatní střelci už byli vyrovnaní a několikrát muselo o pořadí rozhodnout 
při stejné nástřelu pomocné kritérium – větší počet lepších zásahů. Rari-
tou je úplně stejný nástřel borců z Klimkovic na 21-22. místě !!!!

V celkovém pořadí VSH se boj na předních místech velmi vyrovnal a prv-
ní pětici dělí od sebe pouhých 5 bodů... Takže je v závěrečných disciplí-
nách o co bojovat.
Výsledky  a  propozice VSH hledejte  i  letos  na  internetových  stránkách 
WWW.VSHRY.CZ a najdete nás i na Facebooku.              Kamil Drozdek

Výsledky lukostřelby Celkové výsledky po lukostřelbě 

OBEC součet pořadí Body do 
VSH OBEC Body 

1. Velká Polom 11 10 1. Velká Polom 57 

2. Krásné Pole 13 9 2. Klimkovice 56 

3. Horní Lhota 24 8 3. Polanka n/O 56 

4. Plesná 38 7 4. Plesná 54 

5. Polanka n/O 54/8. místo/ 6 5. Krásné Pole 52 

6. Zbyslavice 54/17.místo/ 5 6. Dolní Lhota 45 

7. Dolní Lhota 55 4 7. Horní Lhota 43 

8. Olbramice 62 3 8. Zbyslavice 32 

9. Klimkovice 67 2 9. Olbramice 29 

Jistebník - 0 10. Jistební 11 
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Oslavy 125. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů Krásné Pole 
a 100 let vzniku samostatného Československa

Na sobotu 15. září 2018 připadly oslavy našich hasičů, při-
pomínající 125. výročí založení sboru v Krásném Poli. Už 

v předvečer, 14. září 2018, se konala slavnostní členská schů-
ze, které se zúčastnili i čestní hosté – delegace polských přátel 
z OSP Zawada, starosta Tomáš Výtisk i místostarostka Zdeňka 
Klásková a člen rady MOb Nikolas Mumulos. Přítomni byli 
i zástupci z okrsku č.4 a Městské organizace SDH pánové Václav 
Kusyn a Stanislav Výtisk. 
A protože v tomto roce probíhají i celostátní oslavy vzniku 
Československa, připomínali jsme si touto oslavou i významný 
milník našich dějin.

Kromě vzpomínání na historické události měli hasiči ještě jeden dů-
vod ke slavení – byla předána do užívání nová přístavba hasičské zbroj-
nice, na které samotni hasiči odpracovali nesčetné brigádnické hodiny.
Jak tedy oslava probíhala? Nejprve vyšel slavnostní průvod za doprovodu 
dechové hudby z hasičské zbrojnice k pomníku 1. světové války, kde byly 
položeny květiny a proběhla tichá vzpomínka k uctění výročí 100 let Čes-
koslovenska. Poté průvod pokračoval do místního kostela, kde proběhla 
sváteční mše svatá, kterou celebroval náš farář Vladimír Ziffer a koncele-
broval ji kaplan z polské Zawady Piotr Larysz.
Po mši  se průvod vydal  zpět k hasičské  zbrojnici,  kde bylo připraveno 
pohoštění a doprovodný program. Nejprve byla slavnostně otevřena pří-
stavba  přestřižením  pásky,  o  což  se  postaral  starosta  s místostarostkou 

a česným hostem – velitelem IVC Martinov npor. Ing. Lukášem Poppem.
Dále následovalo vystoupení Lvíčat z Klimkovic – originální napodobe-
ní hasičských zásahů dětmi, které ještě ani neopustily mateřskou školku. 
Jejich představení okouzlilo celé publikum, které se mezitím k hasičské 
zbrojnici sešlo. Poté následovala ukázka naší výjezdní jednotky, při kte-
ré  naši  hasiči  předvedli  svoji  připravenost  při  zásahu  u  automobilové 
nehody. V podvečerních hodinách byl ještě vysázen pamětní strom před 
novou přístavbou. Nový dub bude připomínat všechna výročí, které se 
k této akci pojí.
K  následnému  tanečnímu  veselí  nám  zahrála  cimbálová muzika Grunt 
z Háje ve Slezsku, děti  se mohly vyřádit na  skákacích hradech, dospě-
lí  obdivovali  vystavenou  hasičskou  techniku.  V  odpoledních  hodinách 
mezi  nás  zavítali  i  další  čestní  hosté  –  brig.  gen.  Ing. Vladimír Vlček, 
Ph.D. krajský ředitel HZS Moravskoslezského kraje a náměstek primátora 
Ing. Zbyněk Pražák.
Povedený  den  byl  završen  závěrečným  ohňostrojem.  Pak  již  probíhala 
volná zábava při taneční hudbě. Po celou dobu byli přítomni i naši polští 
hosté ze Zawady, kteří přijeli v počtu 16 osob.
Oslavy se náramně vydařily, celý den proběhnul podle pečlivě naplánova-
ného scénáře, bez větších problémů. Důstojně jsme si připomenuli i vý-
znamné  jubileum našeho státu. A  tak dovolte,  abychom našim hasičům 
i  všem  občanům popřáli  do  dalších  let mnoho  úspěchů,  zdraví  a  štěstí 
a mnoho dalších takto vydařených oslav.

Redakční rada
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